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با احسان باقر، مدير خانه عكاسان ايران:

پايايى و مانايى انقلاب اسلامى وابسته به هنر است
زرينچه در گفت و گو با قدس:

كاش « شفر»سرمربى استقلال نمى شد

جلوگيرى از واردات قاچاق
 2 برند با آغاز طرح رجيسترى

فارس: در جلسه پنج جانبه اجراى رجيسترى گوشى 
موبايــل، وزارت ارتباطات بــه عنوان راهبــر كميته 
رجيسترى تعيين شد تا فاز نخست اين طرح با روشن 
شدن مانيتورينگ بدون اعمال سياست، در مهرماه آغاز 
شود. جلسه مشترك وزارت ارتباطات، وزارت صنعت، 
گمرك، وزارت اقتصاد و ستاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز 
با موضوع رجيسترى گوشــى موبايل ديروز در وزارت 

ارتباطات برگزار شد.
در پايان اين نشســت، وزير ارتباطــات گفت:  با تلاش 
سه جانبه وزارت صنعت، ارتباطات، گمرك و همكارى 
وزارت اطلاعــات طبق وعده، زيرســاخت فنىِ اجراى 
رجيسترى به طور كامل فراهم شده است. آذرى جهرمى 
ادامه داد: حجم بازار موبايل ايران 6 ميليارد دلار است 
كه در بدبينانه ترين حالت 5 درصد و در خوش بينانه ترين 
حالت 20 درصد از گوشى هاى مورد استفاده در ايران از 
مبادى رسمى وارد مى شود كه هر دو وضعيت در حوزه 

قاچاق بسيار بد است.
جهرمى از اجراى پله اى رجيسترى خبر داد و گفت: در 
فاز نخســت در مهرماه مانيتورينگ روشن مى شود اما 
اعمال سياست نمى كنيم. در همين ماه اول درباره دو 
برند گوشى موبايل كه خدمات مناسب به كاربران ايرانى 
ارائه نمى كنند و حقوق گمركى دولت را نيز نمى پردازند 
اعمال سياست مى شود و جلوى قاچاق آن ها را مى گيريم 
و در آينده تمامى برندها را تحت پوشش قرار مى دهيم. 
وى تأكيد كرد: در اين طرح مردم نبايد سردرگم شوند 
و رســانه ها بويژه رســانه ملى وظيفه آگاه سازى را بر 

عهده دارند.
جهرمى با اشاره به اين كه تعرفه واردات قانونى گوشى 
5 يا 6 درصد است و مبلغ ارزش افزوده از گوشى قاچاق 
و قانونى گرفته مى شود، گفت: يكى از مباحث جدى در 
كميته رجيســترى حمايت از حقوق مصرف كننده و 
جلوگيرى از افزايش قيمت بوده اســت كه در اين باره 

توجه لازم انجام مى شود. 
وى تأكيد كرد: پروژه رجيســترى عطف به ما ســبق 
نمى شــود و از نظــر وزارت ارتباطــات از زمــان آغاز 
رجيسترى هر گوشى روشــن در شبكه، قانونى است و 
گوشى هايى كه از تاريخ رجيسترى به بعد روشن شوند 

مشمول قوانين رجيسترى مى شوند.
وى در پاســخ به اين ســؤال كه آيا راه دور زدن در اين 
پروژه وجود دارد، گفت: رجيسترى يك تجربه شكست 
در كشور دارد و با استفاده از اين تجربه تلاش مى كنيم 
نواقص قبل را برطرف كنيم اما ممكن است اين سيستم 

نيز مانند همه سيستم ها راه جعل داشته باشد. 

ارتباطات و اطلاعات 
بازار همراهچارسوى علم

فارس: شركت اپل كه براى پرداخت ماليات بيشــتر به كشورهاى اروپايى و به 
خصوص فرانسه و آلمان تحت فشار فزاينده اى قرار گرفته، قصد دارد در اين زمينه 
با مقام هاى ارشد سياسى اين كشورها مذاكره كند. در همين راستا و در اولين گام، 
تيم كوك مديرعامل اپل قصد دارد در روزهاى آينده در پاريس به ديدار امانوئل 
ماكرون رئيس جمهورى فرانسه برود و در مورد پرداخت ماليات با او مذاكره كند.

اپل متهم است با تأسيس مقر اروپايى خود در كشــور ايرلند كه قوانين مالياتى 
ســاده اى دارد، از زير بار پرداخت ماليات واقعى در ديگر كشورهاى اروپايى شانه 
خالى كرده و در حالى كه در كشورهاى يادشــده درآمدهاى كلانى دارد، حق و 

حقوق قانونى خود را نپرداخته است. اپل تنها شركت فناورى آمريكايى نيست كه توسط كشورهاى عضو اتحاديه اروپا به فرار مالياتى 
متهم شده است. هفته گذشته اتحاديه اروپا به آمازون دستور داد تا به كشور لوكزامبورگ حدود 300 ميليون دلار ماليات بپردازد. 

اين اتحاديه در سال 2016 هم از اپل خواسته بود بيش از 15 ميليارد دلار ماليات عقب افتاده پرداخت كند.

انتقاد اروپا از فرار مالياتى «اپل»
 

ايسنا: سازمان فضايى آمريكا (ناسا) قصد دارد براى مأموريت هاى انسانى به مريخ 
در ســال 2030 از تغيير دى.ان.اى  فضانوردان به عنوان راهى براى محافظت از 
آن ها استفاده كند. در سفر به مريخ چالش ها و خطرات بسيار زيادى پيش روى 
فضانوردان قرار دارد. تشعشعات فضايى مريخ طى سه دقيقه انسان را به سرطان 
خون مهلك دچار مى كنند و به همين دليل ناسا همواره به دنبال راه هاى مختلف 
براى مقابله با اين مشكل بوده است. در جديدترين راهبرد اعلام شده قرار است 
ناسا از داروهاى تغيير دى.ان.اى براى مقابله با تشعشعات خطرناك مريخ استفاده 
كند. اين داروها قادرند هر آسيب شديدى را كه به دليل تشعشعات خورشيدى به 

بدن مريخ نوردان مى رسد، درمان كنند. يكى از تكنيك هاى تحت مطالعه در ناسا NMN نام دارد كه براى جوان سازى موش ها در 
آزمايشگاه مورد استفاده قرار مى گيرد اما يكى از مهم ترين چالش هاى پيش روى ناسا اخلاقى  بودن يا نبودن اينگونه اقدامات است. 

با استفاده از اين تكنيك، دانشمندان ناسا قادر خواهند بود جلوى يك دستورالعمل ژنتيكى را بگيرند. 

تغيير دى.ان.اى  مسافران مريخ

سپاهى  عباسعلى  زندگى/   
يونســى      در بين خبرهاى 
غم انگيز در حوزه حيات وحش 
كشــور در چند روز گذشــته، خبر شــيوع 
نشــخواركنندگان كوچك،  بيمارى طاعون 
در پارك ملى ســالوك واقع در شمال غربى 
اسفراين در استان خراسان شمالى باعث شد 
توجه ســازمان محيط زيست و دوستداران 
حيات وحش به اين منطقه جلب شود. اين 
منطقه زيستگاه پرندگان و حيوانات بسيارى 
همچون آهو، قوچ، ميش و... اســت و انتشار 
اين خبرِ نگران كننده باعث شد در تماسى با 
سيد اصغر مطهرى مدير كل حفاظت محيط 
زيست خراســان شمالى درباره چند و چون 
اين اتفاق و اقدامات انجام شده گفت و گويى 

انجام شود كه مى خوانيد.

* براى شــروع بفرماييد گويا بيمارى بر 
خلاف آنچه در ابتدا تصور مى شد بيمارى 

طاعون نشخواركنندگان نبوده است؟
** بله؛ طبق بررسى ها اين بيمارى بيمارى اى 
كه در ابتــدا گمان مى رفت طاعون نشــخوار 
كنندگان اســت نبوده و بيمارى ديگرى است 
با نام «اكتيماى واگيــر» كه علايم ظاهرى اين 
بيمارى شبيه به طاعون اســت. اين بيمارى 
هم، واگير و مســرىِ بين حيات وحش است و 
بين انسان و دام هم مشترك است هر چند در 
انسان به صورت خفيف بروز پيدا مى كند و حاد 
نمى شود اما قابل انتقال به انسان مى باشد. اين 
بيمارى ويروسى باعث ضايعات شديد پوستى 
بخصوص در نواحــى دهان و پــوزه حيوان و 
دام مى شــود. اما در بحث تلفــات گرفتن، به 
اندازه طاعون تلفــات فراوانى در حيات وحش 

نمى گيرد.

* با اين توضيحات در حال حاضر برنامه 
شما تغيير مى كند، چون خبرهاى اوليه 

حكايت از شيوع طاعون داشت؟
** شــرايط ايمن ســازى و كنترل منطقه به 
همان شيوه اى اســت كه براى طاعون انجام 
مى شــد، يعنى انجام اقداماتــى از قبيل دفن 
لاشــه ها با آهك، ضدعفونى كردن محلى كه 
لاشه در آنجا پيدا مى شود، ضد عفونى كردن 
آبشــخورها و ديگر اقدامــات. از طرفى براى 
محيط بانان هم بايد شرايط ايمنى فراهم شود 

تا دچار اين بيمارى نشوند.
* شيوع بيمارى از كِى بود؟

** مشاهده اولين لاشــه هشتم مهرماه اتفاق 
افتاد كه محيط بانان در حال گشت در منطقه با 
آن برخورد كردند. در روز اول 9 لاشه پيدا شد 
و از آن روز اكيپ هــاى مختلفى در حال رصد 
و پايش منطقه هســتند. انجام پايش منطقه 
ساده نيست چون منطقه سخت و صعب العبور 
است و تا امروز 26 لاشه پيدا و معدوم شده اند و 
همچنان دو گروه از اداره كل دامپزشكى استان 

و اداره شهرستان با ما همكارى مى كنند و كارها 
پيش مى رود و پيگيرى هــا و اقدامات تا رفع 

بيمارى همچنان ادامه دارد.
* از صاحبان دام هاى اهلى هم گزارشى 
درباره شيوع اين بيمارى در بين دام ها 

داشته ايد؟
** دامپزشكى كنترل وضعيت دام هاى اهلى 
را كه در حاشيه منطقه هستند، آغاز كرده است 
و تا امروز كه با شما صحبت مى كنم گزارشى در 
اين خصوص از دامپزشكى استان نداشته ايم؛ 
اما اگر اين بيمارى در دام به صورت نهفته وجود 

داشته باشد مى تواند منطقه اى را درگير كند.
* براى آگاه سازى دامداران هم برنامه اى 

داريد؟
* با مدير كل دامپزشكى استان نشست هايى 
داشته ايم و يكى از مباحث مطرح شده همين 
بحث آموزش و آگاهى دادن است. قرار بر اين 
شد امســال بر بحث آموزش دامداران مناطق 
حاشــيه تحت مديريت تمركز كنيم و آن ها 
آموزش هاى لازم را دريافت كنند، چون يكى از 

مشكلات ورود دام ها به مناطق در زمانى است 
كه مدت پروانه چراى دام آن ها تمام شده است 
و چرا در اين هنگام ممنوع است، اما متأسفانه 
در برخى مواقع دامداران با دور ديدن چشــم 
محيط بانان وارد منطقه مى شوند كه در مواقع 
شيوع بيمارى در بين گونه هاى حيات وحش 
اين مسئله ممكن است وضعيت را حادتر كند و 
يا برعكس ممكن است دامى با ورود به منطقه 

حيات وحش، درگير بيمارى واگيرى بشود.
* يك مسئله در شــيوع اين بيمارى و 
ديگر بيمارى هاى مشابه، حفظ سلامت 
محيط بانــان اســت. در حــال حاضر 
محيط بانان ما تا چه انــدازه به ابزارهاى 
لازم براى جلوگيــرى از ابتلا به بيمارى 

مجهز هستند؟
** لباس هاى حفاظتى در اختيار محيط بانان 
قرار مى گيرد كه از قبل خريدارى شده است. از 
طرفى محيط بانان طبق دستورعمل ابلاغى در 
برخورد با هر لاشه اى بايد موارد تذكر داده شده 
و ايمنى را رعايت كنند و خوشبختانه رعايت 

هم مى كنند. 
* پرسش آخر اينكه ســازمان محيط 
زيست ما چقدر آمادگى لازم را دارد كه 
در مواجهه با اين گونه بيمارى ها بهتر آن 

را مديريت كند؟ 
** در چند ســال گذشــته در كشــور شيوع 
بيمارى همچون طاعون را داشته ايم. موضوعى 
كه بايد به آن توجه كرد، اين است كه برخورد 
با بيمارى واگير در حيات وحش با بيمارى در 
بين دام هاى اهلى خيلى متفاوت است. اينجا 
به علت در دسترس نبودن حيات وحش، كار 
خيلى مشكل مى شود و بايد مشقت بسيارى 
كشيد؛ پس بهترين اقدام پيشگيرى از شيوع 

بيمارى در بين حيات وحش است.

مدير كل حفاظت محيط زيست خراسان شمالى در گفت و گو با قدس:

«اكِتيماى واگير» را مهارمى كنيم
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بر اساس پژوهش انستيتو سلامت بارسلونا
آلودگى هوا به حافظه كودكان آسيب 

مى رساند!
ترجمه/ مريم ســادات كاظمى: آلاينده هاى هوا ناشى از اگزوز 
اتومبيل ها، كارخانه ها و... مى تواند بر قــدرت حافظه فعال و تمركز 

كودكان تأثير بگذارد.
نتايج بررسى پژوهشــگران انستيتو سلامت بارســلونا كه در نشريه 
Environmental Pollution به چاپ رســيد، نشــان مى دهد 
كودكان امروز در معرض آلاينده هاى بيشترى نسبت به گذشته قرار 

دارند كه براى رشد شناختى آن ها مضر است. 
براى شناخت بيشتر راجع به اين مسئله، پژوهشگران وضعيت 1200 
كودك 7 تا 10 سال را كه هر روز پياده به مدرسه مى رفتند و مسلماً در 

معرض بيشتر آلاينده ها قرار داشتند، بررسى كردند. 
طى مدت يك سال، پژوهشگران تأثير آلاينده هاى هوا بر رشد شناختى 
كودكان را  با انجام آزمايش  هاى چهار گزينه اى حافظه و تمركز بررسى 
كردند. در اين باره آلاينده هاى اكسيد ازت، دى اكسيد كربن و ذرات 
كربن كه بســيار ريز و قطرى معادل 2/5 ميكرون داشــتند و دانش 

آموزان روزانه استنشاق مى كنند مورد توجه بود. 
نتايج نشــان داد كه مواجهه كوتاه با سطوح بالاى آلاينده ها مى تواند 
پيامدهاى نامطلوبى بر سلامت داشته باشد. عوارض منفى بخصوص در 
كودكان كه حجم ريوى كمتر و در نتيجه تعداد تنفس بيشترى دارند 
جدى تر خواهد بود؛ البته ذرات معلق و كربن نســبت به دى اكسيد 
كربن و ديگر آلاينده ها آسيب بيشترى به حافظه فعال بخصوص در 
پسر بچه ها مى رساند. حافظه فعال در واقع نوعى حافظه كوتاه مدت 
است كه كاربرى بسيار بالايى در انجام فعاليت هاى مربوط به ذهن و 

شناخت دارد.
به گفته يكى از مديران اين طرح، كســب چنين نتايجى به اين معنا 
نيست كه پياده رفتن دانش آموزان به مدرسه براى سلامتى آن ها بد 
اســت زيرا در واقع پياده روى و دوچرخه سوارى روزانه آن ها فعاليت 
جسمانى مطلوبى است كه فوايد آن مى تواند تأثير منفى آلاينده ها را 
پوشش دهد. از طرفى نمى توان انتظار داشت بچه هايى كه با اتومبيل 
به مدرسه مى روند وضعيت بهترى از نظر سلامت دارند. به طور كلى 
توصيه مى شود استفاده از وسايل نقليه شخصى براى كمك به پاكى 
هوا كاهش يابد و در روزهايى كه شاخص هوا ناسالم است از ماسك هاى 

مناسب استفاده شود.

كلينيك سلامت
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عك مسئولان انتظامى در گفت و گو با قدس عنوان كردند

اعتماد مردم برگ برنده پليس
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فرهنگ
 آرزو مهرانگیز  ســید احسان باقری جوانی 
است که نه تنها در حوزه عکاسی فعال می باشد 
و مخصوصاً یکی از عکاســانی است که در حوزه 
عکاسی از پیاده روی اربعین شناخته شده، بلکه 
چند سالی است که به خاطر حضورش در بخش 
مدیریتی خانه عکاسان ایران حوزه هنری، با هنر 
و به طور خاص هنر عکاســی با روحیه انقلابی و 
ارزشی  پیوند خورده است. با او درباره فعالیت های 

خانه عکاسان ایران به گفت وگو نشستیم. 

 آقای باقری! طی 3 سالی که مدیریت خانه 
عکاسان ایران در حوزه هنری سازمان تبلیغات 
اســامی را بر عهده گرفته اید، چه اقدامات 
 و تأثیرگذاری هایی در این وادی داشته اید؟ 
خانه عکاسان ایران 23 سال پیش در حوزه هنری 
سازمان تبلیغات اسلامی تأسیس شد. این خانه 
در ابتدا دوران درخشــانی داشــت و تنها مرجع 
حوزه عکاســی بود. آن زمان تقریبــاً همه افراد 
جامعه عکاسی به اشکال مختلف با خانه عکاسان 
ایران مرتبط بودند اما به تدریج و به دلایل مختلف 
متأسفانه این محل مرجعیت خود را از دست داد. 
یکی از دلایل این امر کندی سیستم های دولتی 
در برابر به روز شدن هنرها و اتفاقات جدید هنری 
در ســطح دنیا بود. مشــکل دیگر هم به بحث 
کمبود بودجه برمی گشت. همچنین نگاه حداقلی 
دستگاه های دولتی به عکاسی و عدم باور عکاسی 
به عنوان یک هنر و رسانه اثرگذار در دنیا مزید بر 
علت شد تا خانه عکاسان مرجعیت خود را از دست 
بدهد و حتی در مقطعی رســالت اصلی  اش که 
مبتنی بر هنر انقلاب اسلامی است را هم فراموش 
کند و بخواهد ادای مراکز هنری مشــابه خود را 
دربیاورد. زمانی که من وارد حیطه مدیریتی خانه 
عکاسان ایران شــدم، این خانه در نقطه خوبی 
قرار نداشــت و نقش خاصی در جامعه عکاسی 
ایفا نمی کرد. بنابراین لازم بود که من و دوستانم 
ابتدا این مشکلات را آسیب شناسی کنیم و بعد 
برنامه هایی را تدوین کنیم که این عقب افتادگی 
را جبران کند. مهم ترین مشکل در همه زمینه ها 

در کشور ما عدم تربیت هنرمند باسوادی است 
که نگاه دینی و انقلابی به هنر داشــته باشــد. 
کشور ما همیشه در آموزش هنر مشکل داشته 
اســت و این را سال ها قبل چهره هایی همچون 
شــهید آوینی هم فریاد زدند و با آثارشان نشان 
دادند که اگر این روند ادامه پیدا کند، شــرایط 
برای هنر انقلاب بســامان نخواهد بود. گویی در 
این سال ها دست هایی از بیرون و حتی از سمت 
هنر غرب دارد هنر کشــور ما را اداره می کند و 
میان هنرمندان مــا با هنر انقلابی یک فاصله و 
 انشقاق ایجاد کرده اند که این فاصله باید پر شود. 

فکر می کنید چه مشکاتی باعث شده   
که بین هنرمندان کشورمان و هنر انقابی و 
اسامی فاصله بیفتد؟ مشکل از عدم آموزش 
است یا ساختاری برای ورود جوانان به عرصه 
 هنر انقابی و اسامی تعریف نشده است؟ 

انقلاب  پایایی و مانایــی  طبیعتــاً 
اسلامی وابسته به هنر است 

اما متأسفانه ما فقط هنر 
و  داشــته ایم  وارداتی 
هنر  اســتادان  چون 
اعتقاد چنـــدانی به 
تبییــن هنــر برای 
مردم مسلمان ندارند 
و منابــع هنـــر نیز 
کاملاً غربی هستنـد، 
بنابرایــن در حـــوزه 
آموزشی اتفاق مثبتی 
بــرای هنــر انقلابی 
نیفتــاده اســت. در 
حال حاضر آموزش 
هنر ما در ســـطح 
نازلِ آموزش هنـر 
غرب است. مشکل 
ما بیشتر در حوزه 
غیربومی  هنرهای 
است. مثلاً پس از 

انقلاب ادبیات ایران دچار عقب افتادگی نشد چون 
ادبیات یک هنر بومی است و به این خاک تعلق 
دارد اما هنرهایی که خاستگاه  و بسترشان غرب 
است، با همان باورها و تعابیر غربی وارد کشورمان 
شدند که بعضاً با باورها و عقاید دینی ما در تضاد 
هستند. اگرچه گفته می شود که هنر باید برای 
هنر باشــد اما در اصل در هیچ جای دنیا مفهوم 
»هنر برای هنــر« معنا پیدا نمی کند چون هنر 
همراه با خودش یک بستر فکری تولید می کند. 
بنابراین انقلاب ما هــم نیاز به یک هنر انقلابی 
دارد که برای رسیدن به این مهم باید در آموزش 
 هنــر به آموزه های انقلابی و دینی توجه شــود. 

 چرا حوزه هنری سعی نکرده آموزه های 
دینــی و انقابی را بــه هنرجویان 
آموزش بدهــد و هنرمندانی را 
پرورش بدهد کـه در مسیر 
باورها و عقایــد انقابی و 
کنند؟  حرکت   اســامی 
در ابتدای انقــلاب در بعضی 
از این زمینه ها این اتفاق 
افتــاد. برای مثال 
در ابتـــــدای 
در  انقــــلاب 
ادبیات،  زمینه 
در حوزه هنـری 
مســتعدی  آدم های 
پــرورش داده شــــدند و آن 
آموزه ها خروجی مثبت خود را هم نشــان 
داد. همچنیــن حوزه هنری در زمینه های 
فیلمسازی، نقاشی و حتی عکاسی هم طی 
مقاطعی در ابتدای انقلاب پویا عمل کرد. 
هنرمندان دغدغه منــدی در آن زمان 
وجود داشتند که حوزه هنری را خانه 
خودشان می دانستند و در آنجا آثار 
خود را تولید می کردند. آن ها گاهی 
نیم نگاهی هم به مسئله آموزش 
داشتند ولی بیشترِ توجه آن ها به 

خلق اثر هنری بود. به همین علت در طول زمان 
اتفاق خاصــی در زمینه آموزش در حوزه هنری 
رخ نداد. حوزه هنری ســازمان تبلیغات اسلامی 
چند ســالی است که یک مرکز آموزش اسلامی 
هنر دارد و این مرکز مخصوصاً در حوزه اندیشه ای 
و ســینما کارهای خوبی انجام می دهد ولی این 
مرکز مثلاً برای تربیت هنرمند عکاس برنامه ای 
ندارد. ما این خلأ را احساس کردیم و این دغدغه 
را داشتیم که خوشبختانه به لطف ریاست حوزه 
هنری، الآن چند ماهی هســت که کلاس های 
آموزش عکاســی در حوزه هنری راه اندازی شده 
اســت. هدف و نگاه این کلاس ها این اســت که 
افــراد دغدغه مندی که باورهای آن ها با باورهای 
دینی و اعتقادی همخوانی دارد و افکارشــان با 
افکار حوزه هنری همسو است، زیر نظر استادان 
عکاسی رشد کنند و وارد جامعه عکاسی شوند. 
الآن 80 هنرجو در کلاس های آموزش عکاســی 
حوزه هنری حضور دارند و این افراد ممکن است 
2 یا 3 ســال با ما و استادان خود همراه باشند. 
به همین علت طرحی که مــا اجرایی کرده ایم، 
بیشتر شبیه به یک مدرسه عکاسی است تا یک 
کلاس آموزشی عکاسی. ممکن است هنرجویان 
این کلاس ها در ابتــدا مبلغی را به حوزه هنری 
بپردازنــد اما نگاه حوزه هنری به کســب درآمد 
نیســت و می خواهد از این جوانان حمایت کند. 
بنابراین ممکن است بعدها با حمایت حوزه هنری 
از پروژه های این هنرجویان، چند برابر هزینه ای 
 که آن هــا پرداخته انــد، به خودشــان برگردد. 

هنر  آموزشــی  کاس های  خروجــی   
عکاســی در حوزه هنری سازمان تبلیغات 
 اســامی را چــه زمانی می تــوان دید؟ 
مــن ترجیح می دهم به جــای »خروجی حوزه 
هنری« بگویم »خروجی انقلاب اســلامی«. اما 
در پاســخ به سؤال شما باید بگویم که برای هنر 
نمی شود زمان گذاشــت و موفقیت هنرجویان 
کلاس های عکاســی حوزه هنری بســتگی به 
اســتعداد، توانمندی و پشــتکار خودشان دارد. 

با احسان باقری، مدیر خانه عکاسان ایران: 

پایایی و مانایی انقلاب اسلامی وابسته به هنر است 

خبر روز

طیبی در پاسخ به قدس خبر داد 
بازنگری در سهمیه های کنکور 97   

 فرهنگ/ زهــره کهندل  
یک عضو شــورای عالی انقلاب 
در  بازنگــری  از  فرهنگــی 
ســهمیه های کنکور سراسری 
ســال 97 و تشــکیل کمیته 
رسیدگی به اعتراضات داوطلبان 

کنکور امسال خبر داد. 
حمیدرضا طیبی در حاشــیه افتتاحیه اردوی علمی- آموزشی »طریق 
جاوید« در مشهد در گفت و گو با خبرنگار ما افزود: در جلسه اخیر شورای 
عالی انقلاب فرهنگی که با حضور رئیس جمهور برگزار شد، هم رئیس 
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس و هم سرپرست وزارت علوم راجع 
به سهمیه های کنکور گله داشتند زیرا بسیاری از بچه های توانمندی که 
رتبه های بالایی در کنکور داشــتند، حقشان به خاطر سهمیه ها نادیده 
گرفته شــد که رئیس شورای عالی انقلاب فرهنگی تأکید کرد هیئتی 
تشکیل شود تا برای بحث سهمیه ها راه حل مناسب ارائه گردد و حقوق 
هیچ یک از بچه های نخبه ضایع نشــود. وی اظهار داشت: بازنگری در 
سهمیه های کنکور برای سال آینده امکان پذیر است. البته قرار شده که 

برای اعتراضات این دوره هم تصمیمی  گرفته شود. 
طیبی با اشاره به پیشنهاد افزایش ظرفیت ها، تأکید کرد که این موضوع 
مورد موافقت قرار نگرفته است. وی افزود: درباره اعتراضات هم کمیته 
مربوطه باید بررســی کند و نظرش را بدهد. به گفته او، سال هاســت 
که دانشجویان با این مشــکل مواجه هستند. بنابراین هم باید رعایت 
خانواده های ســهمیه دار شــود و هم بقیه افراد. ضمن اینکه ســهمیه 

خانواده های شهدای مدافع حرم در نظر گرفته می شود. 

 گله مندی دانشگاهیان از بی وزیری 
طیبی در پاسخ به این پرسش »قدس« که چرا رئیس جمهور در معرفی 
گزینه وزارت علوم تعلل می کند، گفت: با توجه به حساسیت مدیریت 
بر امور دانشــگاه ها، احتمالاً ایشان می خواهند شخصیتی را پیدا کنند 
که با معیارهای مختلفی که مد نظرشان هست، همخوانی داشته باشد. 
می دانم با شخصیت های مختلفی صحبت شده اما هنوز فرد مورد نظر 
پیدا نشده اســت. او ادامه داد: ما هم گله مند هستیم که چرا این روند 
این قدر طولانی شده است. بالاخره به جامعه علمی  تحت پوشش وزارت 
علوم بر می خورد که با وجود شخصیت های فرهیخته ای که داریم، این 
ماجرا به درازا کشیده شده است. اما فکر می کنم که وزیر پیشنهادی علوم 
در هفته های آینده اعلام شــود.  وی با بیان اینکه بحث زن و مردبودن 
درباره گزینه نهایی وزارت علوم مطرح نیســت، خاطرنشان کرد: بحثِ 
قابلیت هاست. البته در شورای عالی گزینه ای مطرح نشده و گمانه هایی 
بوده که در رسانه ها عنوان شده است. رئیس جهاد دانشگاهی کشور با 
اشاره به موانع پیش روی تجاری سازی پژوهش ها، گفت: تمام موضوعات 
پژوهشــی جهاد دانشگاهی، موضوعاتی بوده که مورد نیاز جامعه است 
و برای تجاری ســازی آن پیگیری می شــود اما بر اساس منابعی که در 
اختیار داریم، ممکن است که این روند طولانی گردد. او ادامه داد: همه 
پژوهش ها تجاری سازی شده است اما در عرصه کاربردی، آن استقبالی 
که صنعت و جامعه باید داشــته باشند، وجود نداشت. دلیلش هم عدم 
اطمینان مدیران به تولیدات داخل و علاقه زیاد به خریدهای خارجی و 
منافع حاصل از آن است. طیبی اظهار داشت: جهاد دانشگاهی تنها علم را 
به خاطر علم و تولید مقاله نمی خواهد بلکه علم را می خواهد که تبدیل به 
فناوری گردد و مشکلات کشور را حل کند. متأسفانه در کاربردی شدن 

این فناوری ها مشکل داریم. 

 مطالبه از وزیر علوم آینده 
او درباره مطالبه اش از وزیر علوم آینده پاســخ داد: هم فضای علمی  در 
دانشــگاه ها می خواهیم و هم فضای باز فرهنگی که دانشجو بتواند در 
چارچوب قانون مطالباتش را داشته باشــد. دانشجو قشر آرمان خواه و 

مطالبه گر است که البته باید در چارچوب قانون حرکت کند. 
طیبی افزود: وظیفه دانشگاه تولید علم در همه زمینه ها و تولید فناوری 
در  مدل آزمایشــگاهی است. البته جامعه صنعت هم باید مشوق باشد 
یعنی صنعت ما رقابتی باشد تا برای گرفتن تکنولوژی به سراغ دانشگاه 
بیاید. رئیس جهاد دانشگاهی کشور با تأکید بر ایجاد تعادل بین تولید 
علم و پرداختن به فناوری، گفت: در برخی از حوزه ها نباید افراط کنیم. 
اولویت های جامعه علمی  در بخش های مختلف، هم در حوزه علوم پایه 
و هم بخش های فناورانه، مشخص شده است. باید تعادل و تعامل خوبی 
بین این دو حوزه وجود داشته باشد. باید مراقب باشیم که زیاد گفتن و 
پرداختن به این زمینه ها موجب نشــود که از علوم پایه و علوم انسانی 

غافل شویم. 

آنچه می خوانید

اســتادان هنر اعتقاد چندانی به 
تبیین هنر برای مردم مســلمان 
ندارنــد و منابــع هنر نیــز کاملاً 
غربی هستند. بنابراین در حوزه 
آموزشــی اتفاق مثبتی برای هنر 

انقلابی نیفتاده است

کوتاه و خواندنی

مهر: ایرج استاد علینقی، رئیس هیئت مدیره اتحادیه چاپخانه داران تهران، با بیان 
اینکه از میان 3 هزار و 2۵2 چاپخانه موجود حدود ۱00 چاپخانه دولتی یا متعلق 
به نهادهاست، گفت: این ها در فضایی کاملاً غیررقابتی با تعرفه هایی بسیار پایین تر 
از میزان واقعی و با بهره گیری از بودجه های حمایتی که دارند، سفارش های چاپی 
را قبضه می کنند. اکثریت چاپخانه های ما با 8 درصد ظرفیت دارند کار می کنند 
یعنی دقیقاً روزی ۶۴ دقیقه و نهایتاً یک تا 2 ساعت و فقط 20 درصد چاپخانه های 

ما با 70 درصد ظرفیت یعنی دقیقاً ۵ ساعت و ۶ دقیقه کار می کنند. 

بیشتر چاپخانه ها روزی 64 دقیقه کار می کنند 

تسنیم: عضو کمیســیون آموزش و تحقیقــات مجلس گفت: از رئیس جمهور 
می خواهیم که به  دور از حاشیه ســازی، فشار های سیاسی و سهم خواهی گزینه 
وزارت علوم را به مجلس معرفی کند. جبار کوچکی نژاد اظهار داشــت: با توجه 
به جایگاه حساس و مهم وزارت علوم، بهتر است رئیس جمهور هرچه زودتر وزیر 
پیشــنهادی این وزارتخانه را به مجلس معرفی کند. هرچه زمان بیشتری برای 
معرفی وزیر علوم بگذرد، ضعف تصمیم گیری دولت و فشار های گروه های سیاسی 

از بیرون بیشتر به اذهان  متبادر می شود.

رئیس جمهور سریعاً گزینه وزارت علوم را معرفی کند 

فارس: محمدرضا روزبه از تحقیق و بررسی خود برای نگارش کتابی با مضمون 
»نوآوری های شاعران امروز در عرصه طرح و ساختمان شعر« خبر داد. این شاعر، 
نویســنده و منتقد ادبی اظهار کرد: در این اثر پژوهشی آثار شاعران مطرح دوره 
نیما یوشیج تا به امروز را بررسی می کنم و تصور می نمایم که حدود 2 سال برای 
نگارش چنین اثری زمان صرف شود. تأثیر فناوری ها و ساختار اداری جدید در 
شعر نیز در این اثر مورد بررسی قرار می گیرد. به طور مثال، برخی شعرهای کوتاه 

به ساختار پیامک ها نزدیک است.

محمدرضا روزبه از »نوآوری های شاعران امروز« می نویسد 

رئیس سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران: 

سازمان امانتی در دست من است 

 فرهنگ/ آمنه مســتقیمی  محمود صلاحی، رئیس سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران، درباره 
آینده حضور خود در این سازمان گفت: اعضای ۱۱ نفره سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران که به صورت 
هیئت امنایی اداره می شــود، توسط مقام معظم رهبری انتخاب می شوند. این هیئت امنا گزینه پیشنهادی 
شهردار را به عنوان رئیس سازمان فرهنگی هنری شهرداری می پذیرند. وی ادامه داد: هر کسی که انتخاب شود و هیئت امنا 
او را بپذیرد حتماً این صلاحیت و لیاقت را داشــته و این ســازمان نیز امانتی در دست من است که آن را به فرد منتخب 
واگذار می کنم و آرزو دارم بیشــتر از قبل موفق باشــد. صلاحی درباره عزم خود برای رفتن یا ماندن در سازمان فرهنگی 
هنری شهرداری بیان کرد: من کهنه سرباز نظام هستم و اراده ای از خود ندارم و هرچه تشخیص داده شود را انجام می دهم. 
رئیس سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران درباره مهم ترین دستاورد دوران مدیریتش، تصریح کرد: 23 مهرماه فعالیت 
من در این ســازمان 30 ماهه می شــود. در این مدت تلاش کرده ام هر امکانی که به پیشبرد برنامه های سازمان کمک 
می کند را از شهردار دریافت کنم. مثلاً باغ کتاب که فقط بخش مسقف آن 70 هزار متر مربع است و باشگاه های رباتیک و 

علم آموزی و بزرگ ترین گالری هنری کشور را دارد، در دوران مدیریت من به بهره برداری رسید. 
وی ادامه داد: آغاز فعالیت پردیس تئاتر تهران که وسعتی 2 برابر تئاتر شهر و ۱0 سالن دارد و از فضایی به وسعت ۵0 هزار 
متر مربع برخوردار است، در این دوره اتفاق افتاد. زمانی که کار را تحویل گرفتم، سازمان 83 کتابخانه و دیگر بخش های 

شهرداری 280 کتابخانه داشتند که آن ها را نیز تحویل گرفتیم و اکنون ۴00 کتابخانه فعال داریم. 
 صلاحی با اشــاره به برگزاری جلسه »چهارشنبه های هنر« ویژة دیدار با هنرمندان، گفت: امروز صد و یازدهمین جلسه 

)به  صورت پیوسته( برگزار می شود و به طور میانگین در هر جلسه در خدمت ۱2 تن از هنرمندان بودیم. 

گفت و گو
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هــنر

نکته بســیار مهم این اســت که خانه عکاسان 
ایران و به طور کلی مدیریت حوزه هنری سعی 
دارد در کنــار هنرجویــان این کلاس ها باشــد 
تا آن هــا بتوانند وارد دنیای حرفه ای عکاســی 
شــوند و بعدها هم از پروژه هــای آن ها حمایت 
خواهد کــرد. حوزه هنری بــرای این کلاس ها 
تبلیغات گســترده ای انجام نداده و سعی کرده 
از گروه های هدفی که شناســایی کرده است و 
همخوان با اهداف حوزه هســتند، هنرجو جذب 
 کند تا باعث آزردگی کســی در پذیرش نشود. 

 شما در صحبت های  خود اشاره کردید که 
باورهای هنرجویان حوزه هنری باید با باورهای 
حوزه هنری همخوانی داشته باشد. چارچوب 
فکری حوزه هنری چگونه اســت و مبنا و 
 معیار پذیرش هنرجویان این حوزه چیست؟ 
حوزه هنری مجموعه ای است که از ابتدای انقلاب 
برای حمایت از هنــر انقلابی، کمک به پرورش 
هنرمند انقلابی و تولید انقلابی به وجود آمده و 
طبیعتاً کسی که در حوزه هنری فعالیت می کند، 
باید تفکراتی در راســتای تفکرات حوزه داشته 
باشد. مثلاً وقتی یک رویداد انقلابی و مذهبی در 
سطح کشــور رخ می دهد، ما از هنرمندان حوزه 
هنری انتظار داریم که در آن زمینه دست به خلق 
اثر هنری بزنند. وظیفه حوزه هنری انتشار پیام 
انقلاب اســلامی در قالب هنر است و طبعاً پیام 
انقلاب اسلامی را نمی توان بدون اعتقاد به خود 
انقلاب اسلامی انتشار داد. علاقه به انقلاب را هم 
نمی شود در شخص ایجاد کرد و خود هنرمندان 
باید چنین علاقه و باوری را داشــته باشــند. به 
همین علت است که ما می گوییم کار سفارشی 
انجام نمی دهیم و هر کسی که برای حوزه هنری 
کار می کند، اعتقاداتش همسو و همخوان با باورها 
و ارزش های حوزه است. بنابراین ما در وهله اول 
هنرمندانی که به انقلاب اسلامی اعتقاد دارند و 
ارزش هــای حوزه هنری را محترم  می شــمارند 
را شناسایی می کنیم و ســپس تسلط آن ها به 
هنر روز را ارزیابی می کنیــم. مثلاً برای همین 
کلاس های عکاسی ما به هنرجویانی احتیاج داریم 
که رویکردها و تاریخ عکاســی را بشناسند و با 
عکاسی معاصر ایرانی و غرب آشنا باشند تا بتوانند 
در مواقع لزوم این ها را نقد و بررســی کنند و یا 
مرزها را بشکنند. ما عکاس های معتقد و مذهبی 
زیادی در سطح کشورمان داریم اما شاید از لحاظ 
سطح ســواد و آگاهی از هنر روز در سطح لازم 

قرار ندارند و همین باعث می شود که انتشار پیام  
آن ها فقط در جامعه هدف خودشــان و یا نهایتاً 
در جامعه ایران باشد، در حالی که ما می خواهیم 
آثار عکاسان ایرانی به جشنواره های مختلف راه 
پیدا کند تا تأثیر گســترده تری بگذارد. وقتی اثر 
یک عــکاس ایرانی به یک جشــنواره معروف و 
معتبر عکاسی مستند ورود می کند و این عکاس 
با اثرش در ســطح جهان از پیام انقلاب اسلامی 
دفاع می کند، آن وقت کار ما به نحو احسن انجام 

شده است. 
البته خیلی از جشنواره های معتبر عکس جهان 
آثــار مرتبط با انقلاب اســلامی را به بخش آثار 
پذیرفته شده راه نمی دهند و بیشتر، آثاری که تفکر 

سیاه نمایی و زشت نمایی دارد را می پذیرند اما اگر 
احیاناً اثری از هنرمندان انقلابی وارد جشنواره های 
 معتبر شــود، تأثیر خودش را خواهد گذاشــت. 

 شما در طول دوران مدیریت  خود در زمینه 
 زیرســاخت ها چه اقداماتی انجام داده اید؟ 
ما به بحث زیرساخت ها هم توجه ویژه ای کرده ایم 
زیرا به هر حال وقتی اثری تولید شــود، باید به 
نمایش درآید و چون آثار بســیاری از هنرمندان 
انقلابی و مذهبی اجازه ورود به بعضی  از گالری ها، 
فضاهای کیوریتوری و اکسپوها را پیدا نمی کنند، 
لازم بود که یک گالری مناســب در سطح شهر 
تهران وجود داشته باشــد تا آثار فاخر عکاسان 
در آن به نمایش گذاشــته شود. به همین علت 
من طی 2 ســال اخیر تلاش کردم که بخشی از 
زمین جنوبی حوزه هنری که جنب خیابان سمیه 
اســت را احیا کنم و به یک گالری برای عکاسی 

اختصاص بدهم. حدود یک سال طول کشید تا 
توانستم هزینه های ساخت این گالری را تأمین 
کنــم و تقریباً تا یک ماه دیگر این گالری با فضا 
و نوری استاندارد راه اندازی می شود. ورودی این 
گالری در خیابان سمیه است و دیگر لازم نیست 
کــه بازدیدکنندگان برای ورود بــه گالری وارد 
محوطه حوزه هنری شــوند. گرچه خوشبختانه 
الآن معاونت هنری طرحــی برای امکان بازدید 
از گالری های تجســمی در روزهای تعطیل نیز 
ارائه داده تا بازدیدکنندگان در روزهایی که حوزه 
هنری تعطیل اســت هم بتواننــد از گالری های 
 تجســمی داخــل محوطه حوزه دیــدن کنند. 

 در دوره مدیریتی شما در خانه عکاسان 
چه تلاش هایی برای تولید آثار عکاسی شده 
 و چه آثار مهمی را تا به امروز خلق کرده اید؟ 
ما چون از حضور عکاسان تراز اول در حوزه هنری 
برخوردار نبوده ایم، در این زمینه عقب هســتیم 
ولی در همین 3 سال هم دو سه اثر خوب در خانه 
عکاسان خلق شده است. ما تازه با زیرساختی که 
برای آمــوزش فراهم کرده ایــم، می توانیم روی 
تولیدات پیشــنهادی کار کنیم و انتظارمان این 
است که بعد از این آثار فاخرتری در زمینه عکس 
در حوزه هنری خلق شــود. زیرا تا امروز بیشترِ 
وقت خود را صرف راه اندازی زیرساخت ها و فضای 

آموزشی کرده ایم. 
ما در این ســال ها در واحدهای مراکز 30 استان 
کشور هم فعال بوده ایم و به عکاسان استان های 
مختلف کشور هم امید زیادی برای خلق هنری 
داریم. بســیاری از هنرمندان شهرستانی بسیار 
کم توقع تــر و بعضاً حتی مســتعدتر و خلاق تر 
از هنرمندانــی هســتند که در تهــران فعالیت 
می کنند. تلاش ما این بوده که عکاسان انقلابی 
را در شهرســتان ها شناسایی کرده و برای آن ها 

کارگاه های مختلفی برگزار کنیم. 
بعضی از مراکز استان ها مستقیماً خانه عکاسان 
دارنــد و در بعضی از اســتان ها هم عکاســان 
زیرمجموعه هنرهای تجســمی هستند. هدف 
ما این اســت که به همه این ها ســر و ســامان 
بدهیــم و ارتباط نزدیک تری بین عکاســان در 
سراســر کشــور برقرار کنیم. زمانی که من وارد 
خانه عکاســان شــدم، این خانه زیر خاک بود و 
ما کم کم خاک آن را کنــار زدیم و فعالیت های 
زیرســاختی انجام دادیم و حالا زمان برای انجام 
 کارهای اصولی در حوزه عکاسی فرا رسیده است. 

گزارش خبری

رئیس شورای عالی انجمن خوشنویسان
حقوق استادان خوشنویس 

به اندازه کرایه تاکسی شان هم نیست
 هنر/ صباکریمی  نشســت خبری نکوداشــت هفته خوشنویسی با 
حضور غلامحســین امیرخانی رئیس شورای عالی انجمن خوشنویسان، 
یدالله کابلی، علی شــیرازی و امیراحمد فلسفی به عنوان اعضای شورای 
ارزشــیابی انجمن خوشنویسان، محمدحسین ســاکت نماینده وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، علی اشرف صندوق آبادی و براتی مدیر اجرایی 
انجمن خوشنویسان روز گذشته در سالن امیرخانی خانه هنرمندان برگزار 

شد.

در ابتدای این جلســه امیرخانی با اشاره به پیشینه شکل گیری انجمن 
خوشنویسان ایران عنوان کرد: در ابتدای مشروطیت اشتیاق و انگیزه ای 
برای تشکیلات، سازمان ها و انجمن ها داشتیم و در آن زمان 48 انجمن 
تشــکیل شد که خود به تنهایی نشان دهنده این است که مردم شوق و 

انگیزه خود را به چنین تشکیلاتی نشان دادند.
وی در ادامه افزود: اما یک سال نشد که تمام این انجمن ها از هم پاشید 
و نتوانســتیم آنها را به دلیل بی تجربگی ادامه دهیم اما خود این حرکت 
یــک تمرین در عرصه عملی  و تمرینی بود تا این گفتمان به هم افزایی 
تبدیل شود. در حال حاضر هم که انجمن خوشنویسان شکل گرفته و به 
اینجا رسیده است،نتیجه تلاش و زحمات ماست و همه می دانیم که چراغ 

روشن این سازمان موجب چه برکاتی شده است.
وی افزود: حقوقی که اســاتید ما در 320 شعبه انجمن می گیرند حتی 
به اندازه کرایه تاکسی آنها هم نمی شود و همگی از سر ذوق و علاقه کار 
می کنند. خوشنویسی ما از پشتوانه خوبی برخوردار است و جوانان مستعد 
و هنرمند بسیاری وارد این عرصه شده اند. در بخش دیگری از این نشست 
نماینده وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی  عنوان کرد: امروز هر صنف و هر 
گروهی تحت عنوان رفتار سازمانی و اخلاق سازمانی دارای یک وظایف 
و بایسته هایی اســت که در یگانگی بخشیدن و یکپارچگی آن صنف و 
مؤسسه تأثیرگذار است. اما هنر در هیچ چارچوب و بندی قرار نمی گیرد 
اما خوشــبختانه امروز اخلاق سازمانی جایگزین همه سلیقه های فردی 
شده است. ســاکت در ادامه اظهار کرد: به زودی مجمع تهران و مجمع 
سراسری برگزار خواهد شد و ساختمان بزرگی که قبلاً در خیابان صائب 
و توسط رئیس وقت تملک شده بود،  پس  گرفته و مرکز و کانون آموزش 
خوشنویسی خواهد شد. همچنین امسال همایش ملی بانوان خوشنویس 
را برگزار می کنیم، چون شمار زیادی خانم ها دارای مدارک ممتاز و فوق 
ممتازند و این امر اثرگذاری های بسیاری بر کشورهای حوزه خلیج فارس 
خواهد داشت. نماینده وزیر ارشاد در انجمن خوشنویسان ایران در پایان 
سخنان خود تأکید کرد: وزارت ارشاد تمام تلاش خود را برای اصیل ترین 

و دیرین ترین هنرمان یعنی خوشنویسی به کار خواهد گرفت.

 شعر، پر پرواز خوشنویسی و موسیقی 
در ادامه یدالله کابلی با اشاره به ۶ دهه پیشینه انجمن خوشنویسان ایران 
عنوان کرد: دو هنر دیرینه ما یعنی خوشنویســی و موســیقی از شعر و 
ادب به عنوان پر پرواز اســتفاده برده اند و گمان می کنم فعالیت انجمن 
خوشنویسان در گسترش خوشنویســی در 320 شعبه کشور و تربیت 
جوانان نخبه، توانسته دوام و قوام این هنر را ضمانت کند. با توجه به سابقه 
دیرینه این انجمن می توان آن را تنها کانون هنری دانســت که رسمی  و 

مستقل فعالیت می کند.
فلســفی عضو دیگر شــورای ارزشیابی انجمن خوشنویســان ایران نیز 
گفت: امیدوارم اصحاب رســانه این هدف را بیشتر مورد توجه قرار دهند 
تا آرزوهای نســل های آینده با امید بیشتری بتواند به موفقیت نزدیک 
شود. بیش از 1700 سال پیشینه خوشنویسی مستمر داریم و شاید اگر 
کشورهای دیگری جای ما بودند، خیلی بیشتر و بهتر از این سابقه بهره 
می گرفتند اما ما نسبت به آن کم کاری می کنیم. امروز بیش از 20 هزار 
فارغ التحصیل خوشنویسی داریم و صدها نفر به مرحله استادی رسیده اند 
که موفقیت بزرگی اســت، موفقیت هنرمندان امــروز ما چه در زمینه 
خوشنویسی کلاسیک و چه در زمینه خوشنویسی مدرن )نقاشی خط( 

از کشورهای عرب همسایه و ترکیه سرآمد است.

آوارگان روهینگیایی به جشنواره عمار می آیند 

مستندسازان ایرانی 2 هفته در کمپ مسلمانان مهاجر

هنر: محمدمهدی خالقی از مستندســازان کشور با اشــاره به شروع ساخت اثر جدیدش درباره مسلمانان 
میانماری، گفت: ما اکنون در کمپ های آوارگان در بنگلادش هستیم و امیدواریم بتوانیم مستند قابل قبولی 
درباره این اتفاقات بسازیم. خالقی گفت: بعد از تحولات اخیر در مسئله آوارگان روهینگیایی که مردم مسلمان 
منطقه آراکان با فشار و حمله بودایی ها شروع به مهاجرت وسیع به بنگلادش کردند، تصمیم گرفتیم درباره این موضوع که 
سابقه ای طولانی دارد، مستندی بسازیم. وی با بیان اینکه یک ماه را صرف هماهنگی  برای حضور در کمپ های آوارگان 
روهینگیایی کردیم، اظهار داشت: ورود به اردوگاه های مهاجران که تحت کنترل ارتش بنگلادش است، شرایط خاص و 
مراحل پیچیده ای دارد. اما با کمک دوســتانمان در این کشــور توانستیم وارد این کمپ ها بشویم. علاوه بر آقای علیرضا 
باغشنی که به عنوان تصویربردار این مستند همراه بنده هستند، 2 نفر از پزشکان جهادگر ایرانی به نام های دکتر انجم شعاع 
و دکتر فرخی هم برای بررسی وضعیت بهداشتی و درمانی و کمبودهای موجود در اردوگاه ها در این سفر همراه ما حضور 
دارند. این مستندساز با بیان اینکه در حال حاضر مردم دنیا بیشتر از گذشته در جریان نسل کشی مسلمانان میانمار قرار 
گرفتند، خاطرنشان کرد: کشورهای مختلف از جمله جمهوری اسلامی در حال تلاش برای برآورده کردن نیاز های اولیه 
غذایی و دارویی آوارگان هستند. طبق برنامه، 2 هفته در بنگلادش خواهیم ماند و امیدواریم با کمک خداوند بتوانیم مستند 
قابل قبولی بسازیم. خالقی تصریح کرد: برای تولید این مستند دوست داریم وارد میانمار هم بشویم ولی تاکنون هیچ یک 
از خبرنگاران و حتی بازرســان ســازمان ملل نتوانسته اند وارد این کشور شوند. باید منتظر بمانیم و ببینیم در آینده چه 
اتفاقاتی می افتد. او در پایان اظهار داشت: تمام تلاش  ما این است که بتوانیم این مستند را به هشتمین جشنواره مردمی 

فیلم عمار برسانیم. 

سینما حقیقت چهره - خبر

تسنیم: کارگــردان فیلم سینمایی »معکوس« گفت که تهیه کننده فیلم تغییر 
کرده اســت و دیگر آقای لشــکری قوچانی تهیه  کننده این فیلم نیست. پولاد 
کیمیایی درباره مشکل مجوز کلیپ های تبلیغاتی »قاتل اهلی« گفت: آن چیزی 
که من راجع به آهنگ ها و خوانندگی در فیلم »قاتل اهلی« شنیده ام، این است که 
ایراداتی بر آهنگ های کلیپ تبلیغاتی این فیلم وارد شده که به نظرم بی مورد است. 
ما در این فیلم مشکلات بسیاری داشتیم اما هم من و هم پدرم تصمیم گرفتیم که 
با تهیه کننده این فیلم به توافقی برسیم که فیلم »قاتل اهلی« به سرانجامی برسد. 

توافق کیمیایی  با  تهیه کننده »قاتل اهلی«

باشــگاه خبرنگاران جوان: وزیر ارشاد پاسخ تأمل برانگیزی به نبود فیلمی با 
موضوع عاشــورا بر پرده سینماهای کشور داد. سیدعباس صالحی، وزیر فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی، در مورد نبود فیلمی با موضوع عاشورا و قیام امام حسین)ع( 
بر پرده سینماهای کشور گفت: این وزارتخانه فیلم تولید نمی کند. موضوعی که 
می تواند به پاره ای از اتفاقات کمک کند، این است که ما با سیاست گذاری های بهتر 
و حمایت های مناسب تر بتوانیم شرایط را بهبود ببخشیم. یکی از نکات مهم این 

است که تولید فیلم برای مناسبت هایی مهم همچون محرم با برنامه انجام شود.

پاسخ وزیر ارشاد به وضعیت تولید آثار عاشورایی در سینما

میزان: فریبرز ایروانی، فرزند ملکه رنجبر، گفــت: در حال حاضر منتظریم تا 
پزشــکان مادرم را معاینه کنند تا درباره رونــد درمان وی تصمیم گیری کنیم. 
شرایط جسمی مادرم نگران کننده است. اکنون عمل آنژیو انجام شده اما تشخیص 
این است که مادرم نیاز فوری به عمل قلب باز دارد. با توجه به سن بالای مادرم 
عمل برای او خطرناک اســت و شرایط گرفتگی رگ های قلب وی نیز به حدی 
است که اگر عمل نشود، خطر جدی تهدیدش می کند. در حال حاضر با توجه به 

نظرات و مشورت پزشکان به دنبال انتخاب بهترین راه هستیم.

بازیگر پیشکسوت با خطر جدی روبه روست

آنچه می خوانید

خیلی از جشنواره های معتبر عکس 
جهان آثار مرتبط با انقلاب اسلامی 
را به بخش آثار پذیرفته شده راه 
نمی دهند و بیشتر، آثاری که تفکر 
سیاه نمایی و زشت نمایی دارد را 

می پذیرند

ری
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خط گفت وگو

خط خبر

گفت وگو با كفاشى كه پا درراه قتل گذاشت 
يك نيروى درونى مى گفت رستم را بكش

خط قرمز: كفاش جوان كه به اتهام 
قتل دستگير شده است دربازجويى 
گفت: «مى خواســتم مستأجرمان را 
از مغازه بيرون كنم كه با هم درگير 
شديم. من فكر مى كردم او آدم بدى 
است و كســى هم در ذهنم دائم به 
من دستور مى داد كه برو او را بكش. 
به همين خاطر چاقوى آشپزخانه را 

برداشتم و او را كشتم...» 
دراين جنايــت كه چند روزقبل در 
مغازه لباس فروشــى واقع در كرج 
رخ داد مرد بيمار، مستأجر 40 ساله 
پدرش را به قتل رساند. فريدون 42 
ساله، پس ازدستگيرى به كارآگاهان 

جنايى اســتان البرز گفت: رســتم مغازه پدرم را اجاره كرده بــود و در آنجا 
لباسشويى هم مى كرد. روز حادثه يك نيروى درونى به من دستور مى داد كه 
او را بكشم. به همين خاطر ازخواب كه بيدار شدم به آشپزخانه رفتم وچاقوى 
بزرگى را برداشتم. بعد هم به طرف مغازه رستم رفتم و پس از درگيرى با چند 

ضربه چاقو او را به قتل رساندم و از ترس پا به فرار گذاشتم.
متهم جزئيات تازه اى از روز قتل را تشريح كرد.

*چند كلاس درس خوانده اى؟
ديپلمه هستم

*سابقه كيفرى دارى؟
نه ندارم

*متأهل هستى؟
بله اما چند ماهى است كه مى خواهم از همسرم جدا شوم. 2 دختر هم داريم.

*چرا قصد جدايى دارى؟
علتش را نمى دانم...

*چرا دست به جنايت زدى؟
نمى دانم تحت تأثير توهم بودم و كســى در مغزم فرمان مى داد كه اين كار را 

انجام دهم.
*اعتياد به موادمخدر دارى؟

نه هرگز.
*پشيمانى؟

نمى دانم!
سرهنگ صفائى، رئيس پليس اداره آگاهى استان البرز نيزدراين باره گفت: پس 
ازدستگيرى متهم و طى بازجويى ها متوجه شديم او زمان ارتكاب قتل سلامت 

كامل روانى نداشته است.
به همين خاطربا دستوربازپرس پرونده، متهم به پزشكى قانونى انتقال يافت. 
پس ازبررسى هاى دقيق كارشناسى مشخص شد او پيشتر هم بـــــــــــه 
خاطر روان پريشى در بيمارستان بسترى بوده است.ضمن اينكه به نظر مى رسد 
با توجه به مدارك واسناد موجود، در زمان وقوع قتل نيز قدرت تشخيص وتفكر 
نداشته است.به همين خاطر با توجه به شرايط روانى اش به بيمارستان منتقل 

شده تا تحقيقات تكميلى انجام شود.
«حسن علايى ثمرين»، بازپرس شعبه 13 دادسراى كرج هم گفت: هم اكنون در 
مرحله مقدماتى رسيدگى به اين پرونده جنايى هستيم و قرار بازداشت متهم 
صادر شده است.ضمن اينكه او تحت درمان است تا پس ازبررسى هاى نهايى 

درباره اش تصميم گرفته شود.

برداشت غيرمجاز و شرط بندى آنلاين؛ 
بيشترين جرايم سايبرى در خراسان رضوى

خط قرمز: رئيس پليس فتا خراســان رضوى گفت: اين استان پس از تهران 
بيشترين ميزان جرم در حوزه فضاى سايبرى را دارد.

سرهنگ جواد جهانشيرى افزود: وقوع جرايم سايبرى در خراسان رضوى طى 
نيمه اول امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 57 درصد افزايش داشت كه 

ميانگين شاخص رشد اين جرايم در كشور حدود 40 درصد است.
وى با اشاره به افزايش 46 درصدى دستگيرى مجرمان سايبرى در اين استان، 
طى همين مدت، گفت: خراسان رضوى و مشهد به دليل زيارتى بودن و حضور 
سالانه 27 ميليون نفر جمعيت سيار و ضريب نفوذ اينترنت، از نظر ميزان وقوع 

جرايم سايبرى در رده هاى فوقانى قرار دارد.
رئيس پليس فتا خراســان رضوى ادامه داد: برداشت هاى غيرمجاز از حساب 
افراد، بيشترين جرايم سايبرى استان در حوزه اقتصادى و شرط بندى آنلاين 

بيشترين جرايم در حوزه اجتماعى بوده است.

انهدام باند 11 نفره سرقت موتورسيكلت 
در درگز

خط قرمز: فرمانده انتظامى درگز گفت: يك باند 11 نفره سرقت موتورسيكلت 
در اين شهرستان متلاشى شد.

سرهنگ حسين احمدى افزود: اين باند متشكل از 3 سارق و 8 مالخر بودند كه 
از آنان 14 دستگاه موتورسيكلت سرقتى نيز كشف شد.

وى خاطرنشان كرد: متوسط سن اين سارقان در محدوده 25 سال است و اكثر 
آن ها معتاد به مواد مخدر هســتند. وى ادامه داد: انهدام اين باند با مشــكوك 
شدن يك شهروند به پلاك غيرعادى يك موتورسيكلت آغاز شد. احمدى بابيان 
اهميت هوشــيارى و اقدامات شهروندان در جلوگيرى از سرقت، اذعان داشت: 

بيشتر موتورسيكلت ها در اماكن خلوت و پارك ها مورد سرقت قرارگرفته اند.

مرد زرندى زنده از قبر بيرون آمد! 
خط قرمز: مردى اهل زرند به دنبال حادثه اى عجيب كه براى وى رخ داد به 
شكل معجزه آسايى زنده از قبر بيرون آمد.  به دنبال حادثه اى كه براى يكى از 
اهالى زرند رخ داده بود، اين شخص به طور معجزه آسايى زنده از قبر بيرون آمد.
ماجرا از اين قرار بود كه اين شخص كه از قرار شغلش كندن قبر است، در يك 
گور مشغول به كار بود كه ناگهان كاميونى كه در نزديكى وى پارك شده بود 
به سمت او حركت كرد. گويا با اينكه ترمزدستى كاميون نيز كشيده شده بوده، 

ناگهان خلاص شد و به سمت مرد زرندى به راه افتاد.
در اين لحظه چرخ كاميون در همان قبر كه اين مرد در آن مشغول به كار بود 
فرو رفت و او در گور محبوس شد تا اينكه توسط شاهدان حادثه به شكل معجزه 

آسايى بدون اينكه هيچ آسيبى ديده باشد از آنجا خارج شد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

كشف لوازم سرقتى 
از مخفيگاه دزد كاميون

خط قرمز: فرمانده انتظامى خراسان رضوى از دستگيرى 
يكى از عاملان اصلى سرقت وسايل خودروهاى سنگين در 

حاشيه شهر مشهد خبر داد.
وى گفت: در پى گزارش چند فقره ســرقت وســايل و 
قطعات خودروهاى سنگين در مناطق حاشيه اى شهر 
مشهد و اعلام شكايت مالباختگان، تحقيقات پليسى آغاز 

شد.
ســردار قادر كريمى افزود: پليس مشهد در پيگيرى اين 
پرونده، طرح كنترل و مراقبت نامحسوس را در نوار شمالى 

حاشيه شهر مشهد به اجرا گذاشت. 
مأموران كلانترى ســپاد مشهد در اجراى اين عمليات 
گســترده و با پيگيرى هاى خود به ســرنخ هايى دست 
يافتند كه چهره ســارق شــب رو را براى آن ها آشكار 

ساخت.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى اظهار داشت: پليس پس 
از هماهنگــى با مقام قضائى براى دســتگيرى عامل اين 
سرقت هاى شبانه وارد عمل شد. اندكى بعد با دستگيرى 
متهم، در بازرسى از مخفيگاه او 94 قطعه وسايل سرقت 

شده از خودروهاى سنگين كشف شد.
متهم پرونده تاكنون به 10 فقره سرقت اعتراف كرده اما 
با توجه به كشــفيات قطعات سرقتى كه از افزايش تعداد 
ســرقت هاى انجام شده توسط او حكايت دارد، تحقيقات 

بيشتر در حال انجام  است.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى با اعلام اين كه برخورد و 
پيگيرى سرقت هاى خيابانى، يكى از اولويت هاى اساسى 
پليس رضوى اســت و با تقويت گشت هاى انتظامى و به 
پشتوانه همكارى آگاهانه شهروندان، پيگيرى و برخورد با 
عاملان اين گونه ســرقت ها جدى و قاطعانه خواهد بود، 
به مالكان وســايل نقليه سنگين توصيه كرد: خودروهاى 
خود را در پاركينگ هاى مجاز پارك كرده تا از وقوع چنين 

سرقت هايى پيشگيرى شود.

مرگ غم انگيز دختر فيروزه اى 
با گاز وايتكس

خط قرمز: دخترى 12 ساله به علت مسموميت شديد با 
مواد شوينده جان خود را از دست داد.

فرمانده انتظامى شهرستان فيروزه با اعلام اين خبر گفت: 
دختر 12 ســاله اى كه زهرا نام داشت، روز دوشنبه براى 
شست و شوى پرده از وايتكس در حمام استفاده كرد كه 

دچار مسموميت شديد شد.
سرهنگ سيدمحمد باقرى افزود: پيكر نيمه جان اين دختر 
بلافاصله بــه مركز درمانى انتقال يافت اما با وجود تلاش 

پزشكان او جان خود را از دست داد.
وى خاطرنشان كرد: با دستور مقام قضائى اقدام هاى لازم 
در اين رابطه براى تحويل جســد به خانواده اش به عمل 

آمد.

بساط سارقان 
از روى ديوار جمع شد

خط قرمز: دو سارق حرفه اى كه وسايل داخل خودرويى 
را به سرقت برده بودند، پس از انتشار عكس ضبط و پخش 

مسروقه در سايت ديوار به دام افتادند.
ســركلانتر شمال پليس مشــهد با اعلام اين خبر گفت: 
مردى 30 ساله در تماس با مركز فوريت هاى پليسى 110 
از سرقت وسايل داخل خودروى ســوارى اش خبر داد و 
گفت: تصوير ضبط و پخش مســروقه را در سايت ديوار 

ديده است.
ســرهنگ بزرگى افــزود: در پى اين گــزارش مأموران 
دايره تجسس كلانترى شفا بلافاصله وارد عمل شده و 
تحقيقات خود را از مالك فروشــگاهى كه تصوير ضبط 
و پخش مســروقه را در ســايت ديوار منتشر كرده بود، 

آغاز كردند.
وى خاطرنشــان كرد: اين جوان 28 ســاله اطلاعاتى از 
فروشندگان اين ضبط و پخش در اختيار پليس گذاشت 

كه منجر به شناسايى و دستگيرى دو متهم شد.
وى اظهار داشــت: تحقيقات از اين متهمان براى 
كشف ديگر سرقت هاى انجام شده توسط آنها ادامه 

دارد.

دستگيرى دزد وسايل 
فضاى سبز شهردارى

خط قرمز: جوانى كه از فضاى سبز شهردارى در شهرك 
الهيه مشهد سرقت مى كرد، دستگير شد.

سركلانتر غرب پليس مشهد با اعلام اين خبر گفت: در پى 
گزارش سرقت از فضاى سبز شهردارى در محدوده شهرك 

الهيه مشهد تحقيقات پليسى آغاز شد.
ســرهنگ محمد طبســى افزود: مأموران دايره تجسس 
كلانتــرى الهيه در پيگيرى اين موضوع، فردى را دقايقى 
پس از ارتكاب سرقت لوله هاى پلاستيكى و چند محافظ 

چراغ فضاى سبز دستگير كردند.
وى گفت: بررســى سوابق متهم نشان مى دهد كه او سه 
سابقه كيفرى و تحمل حبس در زندان را دارد. تحقيقات 
از اين متهم براى كشف سرقت هاى انجام شده توسط او 

ادامه دارد.

 خط قرمز: رئيس شــعبه 112 كيفرى 2 كرج 
از صدور حكم متهم سرقت مسلحانه در شاهين 

ويلاى كرج خبر داد. 
صادق حسنوند رئيس شــعبه 112 كيفرى 2 

كرج از صدور حكم پرونده ســرقت مسلحانه از 
طلافروشى در كرج خبر داد و گفت: در روزهاى 
پايانى سال گذشــته فردى با در دست داشتن 
يك قبضه كلت كمرى به داخل طلافروشى در 
شاهين ويلا رفته و با تهديد صاحب طلافروشى، 
مقدارى طلا را داخل ساك همراه خود ريخته و 

از محل متوارى مى شود.
وى افزود: پس از اعلام موضوع توسط طلافروشى 
به پليس، مأموران نيروى انتظامى كرج بلافاصله 

وارد عمل شده و با سرعت عمل خود فرد سارق 
را در سريعترين زمان بازداشت و تحويل مراجع 

قضايى دادند.
رئيس شــعبه 112 كيفرى دو كرج با اشاره به 
اينكه متهم در حين فــرار اقدام به تيراندازى و 
آسيب به خودروى ديگرى كرده توضيح داد: اين 
فرد علاوه بر سرقت مسلحانه با اتهامات ديگرى از 
جمله حمل و نگهدارى سلاح بدون مجوز، اخلال 
در آســايش عمومى و تخريب عمدى خودرو و 

حمل و نگهدارى گاز اشك آور محاكمه شد.
وى اضافــه كرد: متهم با توجه به محرز شــدن 
بزه هاى انتسابى، مطابق قانون مجازات اسلامى و 
قانون مجازات قاچاق اسلحه و مهمات و دارندگان 
سلاح و مهمات به 12 سال حبس تعزيرى براى 
سرقت مســلحانه، سه ســال و يك ماه حبس 
بابت تخريب اموال عمومى، دو فقره حبس سه 
ساله به دليل حمل و نگهدارى كلت كمرى، دو 
فقره حبس سه ساله بابت حمل و نگهدارى گاز 
اشك آور و رد مال مسروقه محكوم شد ولى از آن 
جايى كه اموال مســروقه با تلاش عوامل نيروى 
انتظامى كشــف و تحويل شــاكى شد متهم با 

تكليفى مواجه نيست.
حســنوند از ســرعت عمل نيروى انتظامى در 
ايــن پرونده تقدير كرده و افزود: مأموران نيروى 
انتظامى با ايثــار و فداكارى و برخورد متعهدانه 

تضمين كننده امنيت شهروندان هستند.

سنگين ترين مجازات براى دزد 
هفت تيركش طلافروشى كرج 

خط قرمز- ليــلا طاهرى: مركز اطلاع رســانى پليس 
آگاهى تهران بزرگ اعلام كرد: جوان 30 ساله اى كه با سوء 
استفاده از لباس اورژانس اقدام به اخاذى مى كرد شناسايى 

و دستگير شد.
جوان 30 ســاله اى كه با جعل عنوان «پزشك اورژانس» و 
سوء استفاده از لباس پرسنل اين مركز اقدام به كلاهبردارى 
از افــراد متقاضــى كار در اين مركز كرده بــود، با تلاش 
كارآگاهان پايگاه دوم پليس آگاهى تهران بزرگ دستگير و 

به اخذ مبالغ ميليونى از مالباختگان اعتراف كرد.

*شكايت اورژانس
در مورخه 1396/05/18 نماينده حقوقى مركز فوريت هاى 
پزشــكى با مراجعه به دادســراى ناحيه 5 تهران و طرح 
شكايتى عنوان داشت كه شخصى اقدام به جعل عنوان اين 
مركز و معرفى خود به عنوان پزشك اورژانس كرده است. 

با تشــكيل پرونــده مقدماتى با موضوع «جعــل عنوان و 
كلاهبردارى» و به دســتور بازپرس شعبه هفتم دادسراى 
ناحيه 7 تهران، پرونده جهت رسيدگى در اختيار پايگاه دوم 

پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت. 
با ارجاع پرونده به پايگاه دوم پليس آگاهى، تعدادى از زنان 
و مردان جوان با مراجعه به پايگاه دوم پليس آگاهى اعلام 
داشتند كه توسط شخصى كه خودش را به نام دكتر «روزبه. 
ك» معرفى كرده مورد كلاهبردارى قرار گرفتند؛ مالباختگان 
در اظهارات خود عنوان داشتند كه اين شخص (روزبه. ك) 
به آن ها عنوان داشته اســت كه قادر به استخدامشان در 
مركز فوريت هاى پزشكى 115 است و به اين بهانه، تحت 
عنوان هزينه هاى استخدامى مبالغ چند ميليون تومانى از 

آن ها دريافت كرده است. 
يكــى از مالباختگان (خانمى جوان حدودا 25 ســاله) در 
اظهاراتــش به كارآگاهان گفت: «چنــدى پيش در پارك 
دانشجو نمايشگاهى فرهنگى تشكيل شد كه من نيز مدير 
يكى از اين غرفه ها بودم؛ يك روز داخل غرفه نشسته بودم 
كه آقايى با لباس فرم اورژانس به غرفه من مراجعه كرد؛ اين 
شخص ابتدا به عنوان بازديد كننده، سؤالاتى را در خصوص 
محصولات غرفه از من پرسيد و در ادامه خودش را به عنوان 
پزشك اورژانس معرفى كرد؛ زمانى كه اين شخص علاقه مرا 
به مأموريت هاى مركز اورژانس مشاهده كرد، مدعى شد كه 
داراى سمت مديريتى در اين مركز بوده و قادر است تا مرا 
در اورژانس مشغول بكار كند. به اين بهانه، ارتباط من با اين 
شخص بنام دكتر «روزبه. ك» آغاز شد؛ طى مدت آشنايى 
مان، روزبه جداى بحث پيگيرىِ استخدام من در اورژانس، 
يك روز عنوان داشــت كه به من علاقه مند شده و قصد 
ازدواج بــا مرا دارد. اين موضوع ادامه داشــت تا اينكه يك 
روز روزبه طى تماس تلفنى مدعى شد كه تمامى مراحل 
اســتخدامى مرا انجام داده و براى انجــام آخرين مرحله 
اســتخدامى نياز به پرداخت مبلغ دو ميليون و 500 هزار 
تومان است؛ به اين بهانه در آخرين ملاقاتمان اين پول را از 
من گرفت و پس از آن، ديگر تماس هاى ما قطع شد تا اينكه 

پس از مراجعه به دفتر مركزى اورژانس به من اعلام شد كه 
اصولا چنين شخصى در اين مركز مشغول بكار نيست». 

*دستگيرى متهم 
با توجه به شــيوه و شگرد متهم در كلاهبردارى از جوانان 
جوياى كار، كارآگاهــان پايگاه دوم پليس آگاهى اقدام به 
شناسايى محل سكونت پدرِ روزبه در غرب تهران كرده، در 
ادامه اطلاع پيدا كردند كه پدر و مادر روزبه چندين ســال 
است كه از يكديگر متاركه نموده و به همين علت روزبه نزد 
هيچكدام از آن ها اقامت دائم نداشته و به صورت دوره اى با 

آن ها زندگى مى كند. 
در ادامه رسيدگى به پرونده، سرانجام محل سكونت روزبه 
در منطقه جنت آباد شناســايى، دستگير و به پايگاه دوم 

پليس آگاهى تهران بزرگ منتقل شد. 
«روزبــه» كه داراى تحصيلات در مقطع ديپلم اســت، در 
اعترافاتش در خصوص علت معرفى خود به عنوان پزشك 
اورژانس عنوان داشــت: «به دليل علاقه شــديد به لباس 
اورژانس نســبت به تهيه لباس از سطح شهر اقدام كردم؛ 
در زمان اجراى طرح هاى امدادى از سوى تيم هاى اورژانس، 
با لباس فرم در اين طرح ها حاضر مى شــدم؛ در آن شرايط 
اقدام به تهيه عكس از خودم كرده و پس از آن زمانيكه افراد 
به من مراجعه مى كردند، با نشان دادن اين تصاوير خودم را 

به عنوان پزشك اورژانس معرفى مى كردم». 
سرهنگ كارآگاه سعداالله گزافى، رئيس پايگاه دوم پليس 
آگاهــى تهران بزرگ، با اعلام ايــن خبر گفت: با توجه به 
شناسايى تعدادى از شكات و مالباختگان و اعتراف صريح 
متهم به كلاهبردارى از اين اشخاص و همچنين با عنايت 
به شكايت رســمى مركز اورژانس از متهم، قرار قانونى از 
سوى بازپرس پرونده صادر و متهم جهت انجام تحقيقات 
در اختيار پايگاه دوم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفته 

است.

كلاهبردارى ميليونى دكتر قلابى با لباس اورژانس

خط قرمز: رئيس دادگسترى كل استان اصفهان در توضيحاتى 
پيرامون سقوط يك متهم از طبقه چهارم دادسراى كهندژ اين 
شــهر گفت: اين متهم براى تحقيقــات مقدماتى درباره پرونده 
كيفرى به اين دادســرا احضار شده بود.  روابط عمومى اداره كل 
دادگسترى استان اصفهان سه شنبه به نقل از «احمد خسروى 
وفا» اعلام كرد: اين حادثه روز دوشــنبه زمانى رخ داد كه متهم 
براى انجام مراحل تحقيقات مقدماتى و رسيدگى به پرونده خود 
در دادسراى ناحيه چهار كهندژ اصفهان حضور يافته بود.  رئيس 
دادگسترى كل استان اصفهان افزود: در پى اين حادثه نيروهاى 
اورژانس بموقع در محل حاضر شدند و متهم كه مجروح شده بود 

را به بيمارستان انتقال دادند.

جزئيات 
سقوط 

مجرم از 
دادسراى 

كهندژ 
اصفهان

خط قرمز: صبح سه شنبه پدر خانواده خود، همسر و دو دخترش 
را در كلارآباد بخش عباس آباد به آتش كشيد. 

بر اساس گزارش هاى رسيده پدر خانواده صبح ديروز خود،همسر 
و دو دختر خود را با بنزين به آتش كشيد.

بر اثر اين خودســوزى، پــدر و يكى از دختــران خانواده بالاى 
90 درصد سوختگى داشــتند همچنين مادر و يكى از دختران 
سوختگى كمترى داشتند كه قرار اســت به بيمارستان سوانح 

سوختگى سارى انتقال يابند.
بر اساس گزارش هاى رســيده، اورژانس 115 سلمان شهر بعد 
از گزارش هــاى مردمى و تماس با 115 در محل حادثه حضور 

يافتند.

مردى در 
عباس آباد 
زن و 
2دخترش 
را به آتش 
كشيد

خط قرمز: رئيس پليس فتا هرمزگان گفت: كلاهبردار 
15 ســاله پس از خالى كردن حســاب مشــترى يك 

فروشگاه، شناسايى و دستگير شد. 
ســرهنگ على اصغر افتخارى با اشاره به اينكه با اطلاع 
رسانى هايى كه صورت گرفته ولى باز شاهد اين هستيم 
كه شــهروندان كارت بانكى خــود را در اختيار ديگران 
قرار مى دهند، گفت: درپى مراجعه يكى از شــهروندان 
بندرعباس مبنى بر برداشت غيرمجاز از حساب، پيگيرى 
موضوع به صورت ويژه در دستور كارآگاهان اين پليس 
قرار گرفــت.  وى تصريح كرد: پس از مراجعه شــاكى 
اين گونه اظهار داشــت به يكى از فروشــگاه هاى سطح 
شــهر مراجعه ولى درهنگام برگشت كارت بانكى خود 
را فراموش مى كند كه پس از گذشــت مدتى با ارسال 
پيامك از بانك، متوجه مى شــود كه طى چند مرحله از 

حساب وى مبلغ 11 ميليون ريال برداشت شده است. 
افتخارى افزود: در بررســى اوليه مشخص شد پول در 
قالب انتقال وجه و خريد شارژ در فضاى مجازى برداشت 
شده كه در ادامه با انجام اقدامات فنى و تخصصى متهم 

شناسايى و با هماهنگى مقام قضائى دستگير شد. 

اين مسئول انتظامى اظهار داشت: در تحقيقات مشخص 
شد پسر 15 ساله اى كه شــاگرد فروشگاه بوده، با سوء 
اســتفاده از حساب شاكى مبلغ 11 ميليون ريال انتقال 

داده است. 
وى ادامــه داد: در بازجويــى متهم ضمن اعتراف به بزه 
انتسابى اظهار داشــت كارت شاكى را به سرقت برده و 
بــا توجه به اينكه رمز كارت بانكى را در اختيار وى قرار 
داده بود، پس از فعال ســازى رمز دوم آن كارت شــارژ 
خريــدارى كرده و همچنين مبلغ 10 ميليون ريال را از 

حساب شاكى انتقال داده است. 
رئيس پليس فتا اســتان هرمزگان در پايان خاطرنشان 
كرد: به شــهروندان توصيه مى شــود هنگام مراجعه به 
فروشــگاه ها كارت بانكى خود را در اختيار ديگران قرار 

ندهند و رمز آن را حتما خودشان وارد كنند.

رئيس پليس فتا هرمزگان گفت: كلاهبردار 
 ســاله پس از خالى كردن حســاب مشــترى يك 

ســرهنگ على اصغر افتخارى با اشاره به اينكه با اطلاع 
رسانى هايى كه صورت گرفته ولى باز شاهد اين هستيم 
كه شــهروندان كارت بانكى خــود را در اختيار ديگران 
قرار مى دهند، گفت: درپى مراجعه يكى از شــهروندان 
بندرعباس مبنى بر برداشت غيرمجاز از حساب، پيگيرى 
موضوع به صورت ويژه در دستور كارآگاهان اين پليس 

حساب وى مبلغ 11 ميليون ريال برداشت شده است. 

ندهند و رمز آن را حتما خودشان وارد كنند.شناسايى و با هماهنگى مقام قضائى دستگير شد. پيامك از بانك، متوجه مى شــود كه طى چند مرحله از 

شاگرد 15 ساله مغازه حساب مشترى را خالى كرد

پايان قمه كشى دزد وحشت آفرين 
در بيرجند

فروپاشى باند چك پول هاى جعلى 
در سمنان 

خط قرمز: شــرورى كه با در دست داشتن قمه 
و ايجاد رعب و وحشت در خيابان ولى عصر(عج) 
بيرجند دست به سرقت مى زد در عمليات ضربتى 

پليس دستگير شد. 
ســرهنگ امير آبادى  زاده، رئيس پليس بيرجند 
گفت: روز گذشــته در پى اعلام مركز 110 مبنى 
بر شــرارت و ايجاد رعب و وحشت توسط فردى 
براى شــهروندان و وقوع چند سرقت در خيابان، 

ولى عصر(عج) بيرجند اكيپ گشت اين يگان به محل اعزام شد.
امير آبادى زاده افزود: با توجه به موقعيت محل جرم مأموران در بررســى هاى خود در 
خيابان مجاور به فردى مشكوك شدند و او را تحت نظر قرار دادند كه فرد تحت تعقيب در 
خيابان ولى عصر (عج) قصد ورود به يك آرايشگاه زنانه را داشت كه با توقف يك دستگاه 
پرايد مقابل آرايشــگاه وى از هدف خود منصرف شد و سپس براى سرقت از داخل يك 

خودرو پرايد پارك شده در حاشيه خيابان اقدام كرد.
وى افزود: مأموران مستقر در محل به فرد تحت تعقيب دستور ايست دادند كه وى با قمه 
ابتدا با پليس درگير و سپس از محل متوارى شد كه در ابتداى بلوار اصلى خيابان ولى 

عصر (عج) دستگير و به كلانترى دلالت داده شد.

خط قرمز: يك باند شش نفره تهيه و توزيع چك 
پول هاى تقلبى در سمنان متلاشى شد. 

حيدر آسيابى، دادستان مركز استان سمنان گفت: 
در پى گزارش هاى مردمى مبنى بر تبانى با برخى 
افراد براى توزيع چك پول هاى تقلبى در استان و 
كشور، با گسترش چتر اطلاعاتى سربازان گمنام 
امــام زمان (عــج) در اداره كل اطلاعات اســتان 
سمنان، يك باند شــش نفره تهيه و توزيع چك 

پول هاى تقلبى شناسايى و متلاشى شد.
وى افزود: اعضاى اين باند حرفه اى با اســتفاده از تجهيزات مخصوص چاپ چك پول و 
اسكناس قرار بود 300 ميليارد ريال چك پول 500 هزار ريالى تقلبى را روانه بازار و شبكه 
بانكى كشور كنند. آسيابى تصريح كرد: با اقدامات اطلاعاتى سربازان گمنام امام زمان (عج) 
در اداره كل اطلاعات همه اعضاى اين باند دستگير و به اتهام اخلال در نظام پولى و بانكى 

كشور با صدور قرار تأمين روانه زندان شدند.
به گفته دادستان سمنان، اين باند در مرحله اول چك پول هاى تقلبى به ارزش دو ميليارد 
ريال را چاپ كرده بودند كه با اقدام به موقع ســربازان گمنام امام زمان (عج)، اين چك 

پول هاى تقلبى قبل از توزيع در بازار و شبكه بانكى كشف و ضبط شد.



خط بين الملل

قتل دختر 15 روزه در خشم پدر آمريكايى 
خــط قرمــز: پليس خبــر از 
دســتگيرى پدر روانــى داد كه 
دختــر 15 روزه اش را بــه قتل 
رسانده و جسدش را درون كيسه 
پلاستيكى در منطقه جنگلى رها 

كرده است. 
متهم « كريستوفر مك ناب» 27 
ساله به عنوان نخستين مظنون 
پرونده قتل فرزندش دســتگير 

شده است.
اين متهم تاكنون به قتل دختر 15 روزه اش اعتراف نكرده اما بنا بر شواهد 
پليس قاتل در زمان قتل به همراه خواهر2 ســاله و دختر كوچكش بوده 

است.
اين متهم به پليس بيان كرده كه دخترش ربوده شده و به قتل رسيده است.

«كيت كروم » سخنگوى پليس بيان كرد كه علت احتمالى مرگ نوزاد روشن 
نيست و جسد براى يافتن علت مرگ به پزشكى قانونى ارسال شده است.

كشف مرگبار مواد مخدر 
در دانشگاه تگزاس 

خط قرمز: تارنماى خبرى واشــنگتن تايمز دوشــنبه شب (به وقت محلى) 
گزارش داد: تيراندازى در دانشــگاه فنى ايالت تگزاس آمريكا به كشته شدن 

يك افسر پليس منجر شد. 
«كريس كوك» ســخنگوى اين دانشــگاه در خصوص اين سانحه توضيح داد: 
نيروهاى امنيتى دانشگاه موفق به كشــف مواد مخدر در يكى از اتاق ها شده 
و مظنون را به واحد حراســت منتقل كرده بودند؛ آن زمان بود كه وى اسلحه 

كشيد و يكى از افسران را از ناحيه سر هدف گلوله قرار داد.
پليس در پى اين حادثه وضعيت اضطــرارى اعلام و راه هاى ورود و خروج به 
دانشگاه را مسدود كرد. مسئولان دانشگاه به سرعت از دانشجويان خواستند كه 

در مكانى امن پناه بگيرند.
مظنون كه موفق به فرار از پشت بام ها شده بود، ساعتى بعد در نزديكى محل 
حادثه بازداشــت شد. به دنبال بازداشــت اين فرد، وضعيت دانشگاه به حالت 

عادى بازگشت.
هنوز جزئيات بيشترى از اين سانحه منتشر نشده است.

رويدادهاى مســلحانه در آمريكا كم سابقه نيســت. با وجود موج فزاينده اين 
رويدادها، لايحه هاى پيشنهادى براى اعمال محدوديت بر خريد و فروش سلاح 

تاكنون در مجلس نمايندگان و سناى اين كشور رأى نياورده است.

روز تلخ كودكان در بيمارستان دولتى هند
خط قرمز: مقامات بيمارســتان 
«باباراگاو داس» در شهر گوراكپور 
ايالت اوتارپرادش اعلام كردند در 
بيست و چهار ساعت گذشته 16 
كودك در بخش هاى مختلف اين 

بيمارستان جان باختند. 
ايــن  مقامــات  گفتــه  بــه 
بيمارســتان،10 نفــر از ايــن 
مراقبت هاى  بخش  در  كودكان 

ويژه و شش نفر ديگر در بخش آى سى يو كودكان بسترى بودند.
مقامات بيمارستان مى گويند بسيارى از خانواده ها، كودكان را در شرايط بسيار 

بحرانى به بيمارستان منتقل مى كنند.
براساس گزارش هاى منتشر شده، هم اكنون 41 بيمار مبتلا به انسفاليت يا ورم 
مغزى در اين بيمارستان تحت مراقبت هاى پزشكى قرار دارند كه 20 نفر از آنان 

در 24 ساعت گذشته به اين بيمارستان منتقل شده اند.
در ادامه اين گزارش اضافه شده است از ژانويه سال جارى تاكنون يك هزار و 
470 بيمار مبتلا به انسفاليت در بيمارستان «بابا راگاو داس» بسترى شدند كه 

تاكنون 310 از آنان جان خود را از دست داده اند.
به گفته مقامات بيمارستان «بابا راگاو داس» در يك ماه گذشته 290 كودك 
در اين بيمارستان فوت كرده اند كه 77 نفر به دليل ابتلا به ورم مغزى بوده 

است.
بيمارستان «بابا راگاو داس» در ماه آگوست زمانى كه 63 كودك به دليل قطع 

اكسيژن در يك هفته جان باختند به طور گسترده مورد انتقاد قرار گرفت.
پس از اين حادثه پليس 9 نفر از جمله رئيس شركت تامين كننده اكسيژن و 

رئيس اين بيمارستان را دستگير كرد.
شــهر گوراكپور و مناطق اطراف آن بيش از يك دهه است كه به شدت تحت 

تاثير بيمارى عفونى انسفاليت قرار دارد.
براساس آمار سازمان ملل از هر 21 كودك در هند يكى قبل از پنج سالگى جان 

خود را از دست مى دهد.

زلزله شديد در شيلى 
خط قرمز: زلزله اى در مقياس 6/3 ريشتر شمال شيلى را به لرزه درآورد. 

بنا بر اعلام مركز زمين شناسى آمريكا اين زمين لرزه بامداد روز سه شنبه 70 
كيلومترى شرق شهر ساحلى آريكا را كه در نزديكى مرز پرو قرار دارد تكان داد.
بنابر گزارش خبرگزارى فرانسه، كانون زمين لرزه در عمق 82 كيلومترى زمين 

بوده است.

تيراندازى در محوطه دانشكده فنى كنيا 
خط قرمز: افراد مســلح در محوطه دانشــكده فنى مومباسا دو تن را 

كشتند. 
پليس كنيا روز ســه شنبه از تيراندازى افراد مسلح در محوطه دانشكده فنى 
مومباسا و كشته شدن دو نفر از كاركنان اين دانشگاه و زخمى شدن شمارى 

از دانشجويان خبر داد.

اقدام ناپسند پرستار زن با بيمار 95 ساله 
خط قرمز: پرستارى كه مسئوليت مراقبت از بيمار سالخورده را بر عهده گرفته 

بود به دليل بدرفتارى به يك سال حبس محكوم شد. 
پرستارى به نام ركسانا بوچان استراكر، 48 ساله، كه مسئوليت نگهدارى از بيمار 
95 ساله اى در ماريلند آمريكا را به عهده گرفته بود به دليل بدرفتارى به يك 
سال حبس محكوم شــد. رفتار زننده اين پرستار با پيرمرد، زمانى رو شد كه 

دوربين مخفى در خانه كار گذاشته شد.
ركسانا در قبال دستمزدى كه براى نگهدارى از بيمار دريافت مى كرد به جاى 
محبت هر روز او را مورد ضرب و شتم قرار مى داد و در نهايت بى حوصلگى و به 

بهانه هاى مختلف با بدترين الفاظ به او توهين مى كرد.
در نهايت تمامى تصاوير ضبط شده توسط دوربين ها موجب شد كه اين پرستار 

سنگدل به يك سال حبس محكوم شود.
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بررسى ويژه سرقت مجسمه 
كودك در پليس آگاهى تهران

خط قرمز: سرهنگ ياراحمدى از پيگيرى پرونده سرقت 
مجسمه كودك ميدان ونك در پليس آگاهى خبر داد. 

سرهنگ ياراحمدى سرپرست پليس آگاهى تهران بزرگ 
درخصوص پرونده سرقت مجسمه كودك ميدان ونك در 
روز جهانى كودك اظهار داشــت: با اعلام گزارش سرقت، 
پليس آگاهى تهران مشغول بررسى اين موضوع شده است.  
وى ادامه داد: سرنخ هاى بدست آمده تاكنون حاكى از اين 
است كه اين سرقت با سرقت هاى قبلى مجسمه ها ارتباطى 
ندارد. همچنان مشغول بررسى اين موضوع هستيم و به 

محض وصول اخبار جديد آن را به اطلاع خواهيم رساند.

تصادف مرگبار 3 موتورسوار 
در نوشهر 

خط قرمز: در جريان 2 تصادف جداگانه وسائط نقليه در 
محدوده شهرستان نوشهر در استان مازندران 3 موتورسوار 

كشته شدند. 
در يك تصادف كه شــب دوشــنبه در مسير كمربندى 
نوشــهر به چالوس اتفاق افتاد، در برخورد يك دســتگاه 
موتورســيكلت با خودروى پژو 206 يك جوان 28 ساله 
راكب موتورســيكلت در دم جان سپرد و راننده خودروى 
پژو نيز از صحنه متوارى شــد. در حادثه ديگرى شــب 
دوشــنبه در جريان برخورد يك موتورســيكلت با يك 
كاميون در ميدان لتينگان نوشهر 2سرنشين 25 ساله 

و 30 ساله موتورسيكلت كشته شدند.
كارشناســان پليس راهور با تائيد اين 2 حادثه به موتور 
ســواران توصيه كردند با توجه به نبود ديد لازم در شب 
در برخى از مســيرها از تردد غير ضرورى خوددارى كرده 
و حتما از كلاه ايمنى و ايمنى موتور همچون سالم بودن 
چراغ ها و ترمزها مطمئن شوند و از حركت هاى مخاطره 
ســاز پرهيز كرده و عدم حركت در مسير تندرو و شرايط 

نامساعد جوى را مورد توجه قرار دهند.

جزئيات تصادف خودرو با 
هواپيما در فرودگاه اهواز 

خط قرمز: مديركل فرودگاه هاى استان خوزستان، جزئيات 
برخورد يك دســتگاه خودروى حمل بيمار با يك فروند 
هواپيما در فرودگاه اهواز را تشريح كرد.  محمدرضا رضايى 
با اشاره به حادثه شب گذشته برخورد يك دستگاه خودروى 
حمل بيمار با هواپيماى مسافربرى در فرودگاه اهواز اظهار 
كرد: اين خودرو حمل بيمار با دماغه هواپيما برخورد كرده 

و باعث بروز خسارت هايى به هواپيما شده است.
وى در تشريح اين حادثه گفت: اين هواپيما به علت نقص 
فنى در فرودگاه متوقف شده بود و خودروى حمل بيمار 
بــا آن برخورد كرد. بعد اين برخورد، هواپيما به خودروى 
سوخت رسان كه در حال سوخت رسانى در منطقه عقب 
اين هواپيما بود، برخورد كرده و باعث بروز خســارت در 
قسمت بال آن نيز شــد.  رضايى توضيح داد: هواپيما در 
هنگام حادثه خالى از مســافر بود و آسيبى به كسى وارد 
نشد ولى اكنون زمين گير شده و تا رفع نقص هاى ايجاد 

شده در آن، امكان پرواز ندارد.
تيرماه امســال هم يك دســتگاه خودروى ايركانديشن 
خدمــات فرودگاهى در فرودگاه اهواز بــا برخورد به بال 
هواپيماى MD88 هواپيمايى تابان آن را زمين گير كرد.

سقوط سنگ راننده ماشين 
شاسى بلند را كشت 

خط قرمز: يك مردبر اثر ســقوط سنگ روى خودرو در 
گيلان جان باخت. 

منصور ســعادت نژاد بخشــدار رحيم آباد رودسر با تاييد 
اين خبر گفت: بر اثر سقوط سنگ بر روى يك خودروى 
كاپرا در مسير روستاى ميلاش به روستاى ديورود منطقه 
اشــكورات رودسر، راننده 37ســاله خودرو اهل و ساكن 

روستاى ميلاش منطقه اشكورات جان باخت.

خط شهرستان ها
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خط قرمز: مادر سوگند و سولماز، دو دختر جوانى 

كه پدرشــان در حادثه اى هولنــاك آن ها را به قتل 

رســانده بود نا گفته هاى زندگــى اش را براى قاضى 
پرونده توضيح داد. 

پدر خانواده پس از حادثه با خوردن قرص سيانور به 
زندگى خودش پايان داد.

رسيدگى به اين پرونده از ساعت 23 شامگاه دوشنبه 

بيستم شهريور ماه امســال همزمان با كشف جسد 

مرد ميانسالى همراه دو دخترش در خانه اى حوالى 

فلكه سوم تهرانپارس از سوى تيم جنايى دادسراى 
امور جنايى تهران به جريان افتاد.

شــب حادثه قاضى ايلخانى، بازپــرس ويژه قتل 

دادســراى امور جنايى تهران كــه همراه تيمى 

از كارآگاهان اداره دهــم پليس آگاهى در محل 

حادثه حاضر شده بود با جسد دو دختر 16 و 21 

ساله به نام هاى سوگند و سولماز داخل آشپزخانه 

روبه رو شــدند كه با اصابت ضربات چاقو به قتل 

رســيده بودند. همان ابتداى تحقيقات مشخص 

شــد پدر خانــواده به خاطر قهر همســرش، دو 

دختــرش را به طرز هولناكى به قتل رســانده و 

در ادامه خودش با خوردن سيانور به زندگى اش 
پايان داده است.

مادر سوگند و ســولمازبه همراه دو برادرش براى 

تحقيقات در دادسراى امور جنايى حاضر شدند.

مادر دو دختر فوت شــده گفت: 26 ســال قبل با 

شهرام ازدواج كردم. زندگى خوبى داشتيم و حاصل 

زندگى ما ســوگند و  ســولماز بود تا اينكه شهرام 

معتاد به ترياك شــد. اعتياد از يك سو و نداشتن 

كار مناسب از ســوى ديگر زندگى ما را تلخ كرد. 

پس از اين خانــواده ام به من كمك مى كردند، اما 

بد اخلاقى هاى او هر روز بيشــتر مى شد تا جايى كه 

او مرا كتك مــى زد و حتى چند بار آب جوش روى 
بدنم ريخت.

من به خاطــر دخترانم تحمل مى كردم و حتى از او 

شــكايت هم نكردم تا اينكه مادر شهرام فوت كرد و 

شوهرم خانه مان را به خانه مادرش كه دو دانگه از آن 
به نام او بود، منتقل كرد. 

بعد از آن بود كه اختلافات و درگيرى هاى ما بيشتر 

شــد به طوريكه صــداى درگيــرى و فريادهاى ما 
همسايه ها را آزار مى داد.

وى ادامه داد: مردادماه امسال درگيرى ما به اوج خود 

رسيده بود تا اينكه نيمه شــبى در اواسط مردادماه 

شــهرام مرا از خواب بيدار كرد و گفــت: از خانه ام 

بيرون برو. آن شــب دخترانم مانع شــدند، اما صبح 

بــه خانه پدرم رفتم و بعد از آن هم به دادگاه رفتم و 
درخواست طلاق دادم.

به شــهرام گفته بودم كه مهريه و نفقه نمى خواهم 

فقــط دخترانم را به من بدهد، اما او قبول نمى كرد 

و مى گفــت هرگز اجازه نمى دهد دخترانم از او دور 

شــوند. من هميشــه نگران دخترانم بودم، اما هر 

وقت سوگند و سولماز را ملاقات مى كردم آن ها از 

پدرشان راضى بودند و مى گفتند در خانه مشكلى 

ندارند.

آخرين بار شب حادثه به آتليه اى رفتم كه سولماز 

آنجا كار مى كــرد. دخترم را براى آخرين بار ديدم 

و هرگز فكر نمى كردم پدرشان دست به اين حادثه 
هولناك بزند. 

دخترانــم به من گفتند طلاقم را بگيرم. وى درباره 

دســت نوشته شوهرش پس از حادثه گفت: برادرم 

در نمايشگاه خودرو كار مى كند و شهرام 20 ميليون 

تومان به بــرادرم داده بود و برادرم پس از خريد و 
فروش خودرو سودش را با او تقسيم مى كرد.

شوهرم زمانى كه با من درگير مى شد به خانواده ام 

فحاشى مى كرد و درخواست مى كرد پولش را به او 

پس دهند و زمانى كه آشتى مى كرد دوباره پشيمان 

مى شــد و پولش را نمى گرفت، اما آخرين بار اصرار 

داشــت برادرم پولش را پس دهد كــه به او گفتم 

مدتى صبر كن تــا پولت را از برادرم بگيرم. وى در 

پايان گفت: من هر گز فكر نمى كردم پدرى فرزندان 
عزيزش را اينگونه به قتل برساند.

يكى از دايى هاى سوگند و سولماز هم گفت: ما اصلاً 

در زندگى شهرام و خواهرم دخالتى نداشتيم حتى 
به او كمك مى كرديم. 

زمانــى كه اجاره خانه اش عقــب مى افتاد به او پول 

مى داديم. يك بار كه در دادســرا بازداشت شده بود 

با گذاشتن فيش حقوقى او را آزاد كرديم. او يك بار 

خواهرم را روبــه روى من و پدرم كتــك زد، اما ما 

ســكوت كرديم و دوست داشتيم زندگى آن ها ادامه 
داشته باشد. 

وى در پايان گفت: چندين سال قبل دو برادر شهرام 

هم به زندگى شــان پايان دادنــد، اما من هرگز فكر 
نمى كردم او اين حادثه تلخ را رقم بزند.

ناگفته هاى قتل دو خواهر جوان به دست پدر

خط قرمز: طرح  پليس پايتخت براى دستگيرى سارقان، 
قاچاقچيــان و جاعلان همچنان ادامه دارد و در تازه ترين 
عمليات 116 نفر از مجرمان ظرف 24 ســاعت در نقاط 

مختلف تهران دستگير شدند. 
در ميان دستگير شدگان افراد مختلفى ديده مى شوند؛ از 
اعضاى يك باند بزرگ جعل گرفته تا سارقانى كه مقابل 
تالارهاى عروســى، از 800 خودرو ســرقت كرده بودند.
ســاعت 10صبح 17مهرماه است؛ بيش از 100 متهم در 

محوطه پليس آگاهى پايتخت كنار هم نشسته اند.
در ميان متهمانى كه دستگير شده اند، مرد جوانى است كه 
با يك گروه سارق فعاليت داشت. او به همراه همدستانش 
مقابل تالارهاى عروسى در تهران مى رفتند و با شناسايى 
خودروهاى مهمانان عروسى نقشه سرقت را اجرا مى كردند. 

گفت وگو با او را بخوانيد.
*چند وقت بود كه سرقت مى كرديد؟

مــن از عيد با اين بانــد كار مى كردم. اما حالا با قاطعيت 
مى گويم كه اشتباه كردم و به شدت پشيمانم. دوستم به 
من گفت پول خوبى گيرت مى آيد و مطمئن باش هرگز 

گير نمى افتى و من هم فريب خوردم.
* از شگرد سرقت بگو؟

من كت و شــلوار مى پوشيدم و كراوات يا پاپيون مى زدم. 
گروهمان 3نفره بود. دوســتم و نامزد او 2 عضو ديگر باند 
بودند. آن ها هم تيپ مى زدند و به مقابل تالارها مى رفتيم. 
درست مثل مهمانان عروسى لباس مى پوشيديم و بعد از 
شناسايى ماشــين موردنظرمان، با پيچ گوشتى صندوق 
عقــب را باز مى كرديــم و اموال باارزش داخــل آن را به 
ســرقت مى برديم. مثل پول، طلا، سكه، دوربين عكاسى 
و فيلمبردارى، لباس هاى مــارك دار و گران قيمت. حتى 

كفش ها را هم سرقت مى كرديم.
*در باندتان يك دختر هم حضور داشت؟

بله. نامزد همدستم بود. براى اينكه كسى به ما شك نكند 
با ما مى آمد.

*همدستانت هم دستگير شده اند؟
نه. فرارى هستند.
*سابقه دارى؟

نه. اين نخســتين بار بود كه دست به خلاف مى زدم. من 
در كار تعمير يخچال هستم اما وسوسه شدم كه به خاطر 
درآمد بيشتر وارد اين بازى شوم. حالا گير افتادم و مى بينم 

اصلا ارزشش را نداشت.

*گفت وگو با سارق خودرو در5ثانيه
«در عرض 5ثانيه در خودروها را باز مى كردم و دســت به 
سرقت مى زدم». اين را متهمى به نام مجيد مى گويد كه در 
طرح پليس آگاهى دستگير شده است. او 2سابقه كيفرى 

دارد؛ يكى درگيرى و ديگرى سرقت خودرو.
*از سوابق قبلى ات بگو.

جريان درگيرى ام شــايد براى شما جالب باشد. يكى، دو 
سال پيش شــخصى با برادرم درگير شد. براى دفاع از او 
سراغ آن شــخص رفتم اما او را اشتباه گرفتم و مردى را 
به باد كتك گرفتم. بعد كه دستگير شدم فهميدم كه يك 
قاضى را كتك زده  ام. تا مدت ها فكر مى كردند براى انتقام 
ســراغش رفته ام. اما بالاخره متوجه شدند كه او را اشتباه 

گرفته ام.
*اين بار به چه جرمى دستگير شده اى؟

ســرقت خودرو. در عرض 5ثانيه ماشــين ها را سرقت 
مى كنم. مثل پژو، پرايد، سمند و... به نظرم اين استعدادى 
اســت كه خدا در وجود من گذاشته است! اگرچه يكى 
از دوســتانم سال ها پيش شگرد ســرقت را به من ياد 
داد اما من به واســطه استعدادى كه داشتم در اين علم 
حرفه اى شــدم. كافى است شما اينجا ماشينتان را قفل 
كنيد و برويد. 50قدم كــه برداريد وقتى برگرديد، من 
پشت فرمان ماشين تان نشسته ام و برايتان دست تكان 
مى دهم و آن را مى دزدم! آن هم با شاه كليدى كه خودم 

ساخته ام.
*انگيزه ات از اين سرقت ها چه بود؟

اوايل فقط به خاطر هيجانش ســرقت مى كردم. چون با 
دخترى آشنا شده بودم و هر روز يك مدل ماشين سرقت 
مى كردم و مى رفتم سر قرار. به او گفته بودم در كار خريد 
و فروش خودرو هســتم و نمايشگاه اتومبيل دارم اما بعد 
دستم رو شد و فهميد كه سارقم. با وجود اين عاشق هم 
بوديــم و به خاطر او توبه كردم. حتى به تازگى با هم عقد 

كرديم اما به خاطر آن سرقت ها دستگير شدم.
*تحصيلاتت چقدر است؟

فوق ليســانس برق دارم. من خودروها را سرقت مى كردم 
و پس از برداشتن لوازم آن، ماشين را رها مى كردم. لوازم 

را هم مى فروختم.

 طرح  پليس پايتخت براى دستگيرى سارقان، 
قاچاقچيــان و جاعلان همچنان ادامه دارد و در تازه ترين 
 ســاعت در نقاط 

در ميان دستگير شدگان افراد مختلفى ديده مى شوند؛ از 
اعضاى يك باند بزرگ جعل گرفته تا سارقانى كه مقابل 
 خودرو ســرقت كرده بودند.

 متهم در 

در ميان متهمانى كه دستگير شده اند، مرد جوانى است كه 
ســرقت خودرو. در عرض 5ثانيه ماشــين ها را سرقت *همدستانت هم دستگير شده اند؟با يك گروه سارق فعاليت داشت. او به همراه همدستانش 

را هم مى فروختم.*اين بار به چه جرمى دستگير شده اى؟

ازسارق 5ثانيه اى خودرو با مدرك فوق ليسانس برق تا سارق 800مهمان مجلس عروسى

گفت وگو با جالب ترين متهمان دستگيرشده درآخرين عمليات ضربتى پليس تهران

خط قرمز: مردى جوان كه با ادامه تحصيل همسرش 
مخالف بود براى اينكه وى نتواند در آزمون دانشــگاه 

ثبت نام كند، نقشه عجيبى كشيد. 
چند روز پيش زنى راهى پليس فتاى زاهدان شــد و 
گفت كه فرد ناشناسى با سوءاستفاده از مشخصات او 
مانع ثبت نام وى در آزمون كارشناسى ارشــد دانشگاه 
شده اســت. وى گفت: مدتى قبل ليسانس گرفتم و 
قصد داشتم ادامه تحصيل دهم. براى اينكه در آزمون 
موفق شوم تلاش زيادى كردم اما هنگام ثبت نام، هر 

چه تلاش كردم موفق نشدم.
هر بار كامپيوتر پيام مى داد كه «ثبت نام شما قبلا انجام 
شده اســت». زن جوان گفت: تعجب كرده بودم و به 
تصور اينكه مشــكل از سايت دانشگاه است، ماجرا را 
پيگيرى كردم اما به من گفتند كه سايت هيچ مشكلى 
ندارد و قبلا كســى با اسم و مشخصات من در سايت 
ثبت نام كرده است. از آنجا كه نمى دانستم چه كسى با 
انجام اين كار با آينده من بازى كرده، تصميم گرفتم 
براى شكايت راهى پليس فتا شوم. با شكايت اين زن 

تحقيقات مأموران آغاز شد و آن ها با بررسى هاى دقيق 
و رايانه اى متوجه شدند مرد جوانى با سوءاستفاده از 

مشــخصات دقيق شاكى اقدام به ثبت نام كرده است. 
وقتى اين مرد دســتگير شد، شاكى با ديدن او شوكه 

شــد؛ چراكه وى كسى نبود جز همسرش. مرد جوان 
در بازجويى ها گفت: من و همســرم هر دو ليسانس 
داشتيم اما او تصميم گرفته بود ادامه تحصيل دهد و 
فوق ليسانس بگيرد. من مخالف اين موضوع بودم و دلم 
نمى خواست او مدركى بالاتر از من داشته باشد. پس 
هرچه تلاش كردم، نتوانستم مانعش شوم براى همين 
نقشه كشــيدم كه از ثبت نام او در آزمون جلوگيرى 
كنم. اين بود كه با در اختيار داشــتن مشــخصاتش، 
اقــدام به ثبت نام كرده و برگه را طورى پر كردم كه او 
موفق نشود آزمون بدهد اما هرگز تصور نمى كردم كه 
وى شــكايت كند و راز من فاش شود. سرهنگ على 
سرحدى، رئيس پليس فتاى سيستان و بلوچستان با 
بيان اين خبر گفت: خانواده ها بايد مواظب باشند كه 
مشكلات شخصى و خانوادگى شان به فضاى مجازى 
كشــيده نشــود؛ چراكه هر عمل خلافى در آن قابل 
رديابى و شناسايى است و در نهايت ممكن است به از 

هم پاشيده شدن زندگى شان منجر شود.

نقشه عجيب شوهر براى جلوگيرى 
از ادامه تحصيل همسرش

نقشه عجيب شوهر براى جلوگيرى 

خط قرمز: رئيس پليس شرق اســتان تهران گفت: رد پاى 
فضاى مجازى در قتل ستايش ديده مى شود.  سردار عبدالرضا 
ناظرى در همايش «فرصت ها و تهديدات فضاى مجازى» شرق 
استان تهران طى ســخنانى گفت: هجمه اخلاقى دشمن در 
جنگ نرم سبب بى آبرويى جوانان مى شود، حمله امروز دشمن 
در فضاى ســايبرى، حمله حيثيتى است. وى با بيان اين كه 
امروز تمام توسعه علمى كشور از طريق فضاى مجازى صورت 
مى گيــرد، گفت: اما در عين حال بايد مراقب چالش هاى اين 
فضا بود. رئيس پليس شرق استان تهران ادامه داد: كوچك ترين 
غفلت، زوال و انحراف را در پى داشــته و آبرو و حيثيت فرد را 

از بين مى برد. ناظرى گفــت: امروز حضور در فضاى مجازى 
به راحتى دسترســى به يك گوشى تلفن همراه است، در اين 
فضا بايد بسيار مراقب بود، فضاى مجازى در اقتصاد، امنيت و 
علم و فرهنگ ورود كرده و محاسبات دستگاه هاى فرهنگى و 
اقتصادى را بر هم زده است. وى با بيان اين كه نيروى انتظامى 
با راه انــدازى پليس فتا، بيش از 82 درصد جرائم مجازى در 
شرق استان تهران را كشف و مجرمان را دستگير كرده است، 
اظهار داشت: در برخى جرائم اقتصادى مى توان زيان مالى را 
به مالباخته برگرداند، اما در جرائم مجازى حيثيتى و ناموسى 
نمى توان آبروى رفته يك خانواده را بازگرداند. ناظرى با اشاره 

به تاثيرات مخرب فضاى مجازى، به قتل ستايش قريشى اشاره 
كرد و گفت: در صحبتى كه قاتل ستايش با من داشت، متوجه 
تأثيرات فضاى مجازى بر وى در قتل شدم و به خوبى رد پاى 
فضاى مجازى در قتل ستايش ديده مى شود. وى افزود: قاتل 
تحــت تأثير فضاى مجازى اقدام به قتل كرده و داغ بزرگى بر 

پيشانى خانواده خود و مقتول گذاشت.

ردپاى فضاى مجازى در قتل شيطانى ستايش 



در گفت و گو با قدس

زرینچه:کاش»شفر«سرمربیاستقلالنمیشد
 فوتبال  حمید رضا عرب  جــواد زرینچه ،کاپیتان 
قدیمی استقلال از آن دســته مردانی است که حضور شفر 
در این برهــه را پرفایده نمی داند و در گفــت و گو با قدس 

حرف های جالبی می زند.

*به زودی استقلال با وینفرد شفر روی صحنه لیگ 
می آید. به اعتقاد شما آیا این مربی می تواند گره های 

کور در استقلال را باز کند؟
اگر بخواهیم به کارنامه شــفر نگاه کنیم باید بگوییم: بله، او 
مربی خوبی است. اما سوال من این است که آیا شفر در این 

وضعیت می تواند کمک حال استقلال باشد؟
*همین سوال را ما ازشما داریم آقا جواد.

)می خندد( من رک و بی پرده حرف می زنم تا لااقل پیش 
خودم شــرمنده نباشــم که حرف دلم را پنهــان کرده ام. 
اگرتصمیم گیری با من بود)که البته هیچ وقت نیست( هیچ 

گاه شفر را دراین شرایط سرمربی نمی کردم.

*دلیل؟
به نظرمن در این وضعیت که استقلال 7هفته از لیگ را پشت 
سرگذاشته، بازیکنانش را انتخاب کرده و تیمی است که در 
بحران گرفتارشده، انتخاب سرمربی ایرانی خیلی بهتر بود. 
من به این ایده کاملا اعتقاد دارم و اصلا ارتباطی به حمایت 
از مربیان ایرانی ندارد. حقیقتا در این شرایط مربی خارجی 

نمی تواند به استقلال کمک کند.

*اما برانکو توانست به پرسپولیس کمک کند.
ماجرای برانکو فرق می کند. ایشان سال ها درایران بوده. 
اشتباه نکنم فقط 7سال با تیم ملی ایران کار کرده. برانکو 
فضای فوتبال ایران را می شناســد و وقتی به پرسپولیس 

آمد نیازی نداشــت که تازه با شــرایط فرهنگی ما آشنا 
شود. شــفر اما ما را خوب نمی شناسد. با فضای استقلال 

هم آشنا نیست.
*صحبت ازحضورمجیدی در کادر فنی است. ضمن 
اینکه انتخاب طاهری و دین محمدی وتو شــد. در 

استقلال چه خبر است آقای زرینچه.
دراین باره هم دوســت دارم رک حرف بزنم تــا هواداران 

استقلال، آن هایی که حرف های من را می خوانند بفهمند 
که ته دل من چیست. درشــرایط فعلی کمک مربی ایرانی 
نمی تواند هیچ کمکی به شــفر و استقلال کند. باید به شفر 
اختیار می دادند دو کمک با خودش می آورد. درست مثل 
کی روش که در تیم ملی دستیاران خارجی دارد. شفر حرف 
مربیان ایرانی را متوجه نمی شود. هرقدر هم که نام دستیاران 
ایرانی اش بزرگ باشــد باز هم او مشکل خواهد داشت. باید 
کسی کنار شفر باشــد که حرف او را خوب بفهمد و بتواند 

ارتباط نزدیکی با سرمربی استقلال برقرار کند.
*اگر به خودتان هم پیشنهاد می شد دستیاری شفر 

را نمی پذیرفتید؟
من درشــان خودم نمی بینــم دیگر بخواهم در اســتقلال 
دستیار باشم. حالا آن سرمربی می خواهد شفر باشد یا مربی 

بزرگ تراز او.
*یعنی همچنان امیدوارید روزی در استقلال سرمربی 

شوید؟
قطعا روزی سرمربی اســتقلال خواهم شد. این را مطمئن 

باشید.
*شما با نحوه کنارگذاشتن منصوریان موافقید؟

من با نحوه اولتیماتوم دادن های مسئولان باشگاه استقلال 
مشــکل دارم. چرا باید یک مربی در منگنه قرار بگیرد. اگر 
منصوریان را قبول داشتند یک نیم فصل دیگر به او فرصت 

می دادند. 
*اما انتظارهواداران اســتقلال انتخاب ســرمربی 

خارجی بود.
سرمربی خارجی باید پیش از فصل انتخاب شود. لااقل 40 
روزقبل از شــروع لیگ تا اندکی با فضای تیم و حال وهوای 
فوتبالیست های ایرانی آشنا شود. انتخاب مربی درجه یک 

خارجی ساده نیست.
*دراین بین مجتبی جباری هم از اســتقلال کنار 

گذاشته شد. 
من تعجب می کنم که مسئولان باشگاه استقلال چرا چنین 
رفتاری با جباری می کنند؟ این چه کاراست؟ مگراول فصل 
با همین جباری عکس یادگاری نمی انداختند؟ حالا چرا این 
طوری کنارش گذاشتند؟ جباری سرمایه استقلال است و 
نباید بسوزد. جباری می توانست دراین شرایط که استقلال 

نیازبه آرامش دارد، تیم را آرام کند .

دربی تهران ۴ آبان ماه برگزار خواهد شد
ورزش: در حاشــیه برگزاری مراسم قرعه کشــی دیدارهای مرحله 
یک هشتم نهایی مســابقات فوتبال جام حذفی باشگاه های کشور 
ســعید فتاحی، رئیس کمیته مسابقات ســازمان لیگ اعلام کرد، 
هشتادوپنجمین دربی شــهر تهران روز پنجشــنبه 4 آبان ماه در 
ورزشگاه آزادی تهران برگزار خواهد شد. پیش از این اعلام شده بود 

دیدار استقلال - پرسپولیس 5 آبان ماه برگزار خواهد شد.

یک استقلالی در کادرفنی نفت طلاییه
ورزش:  حمید درخشان برای تقویت کادرفنی تیمش تصمیم گرفته 
با محمد مومنی همکاری کند. بازیکن پیشین استقلال پیش از این 
هم در تیم شاهین بوشهر دستیار درخشان بود.نفتی ها در حال حاضر 
با 30 بازیکن تمرینات خود را دنبال می کنند و همین امر باعث شده 
درخشان برای طراحی تمرینات تیمش دچار مشکل شود و از این رو 
ضمن برگرداندن مجتبی خورشیدی از محمد مومنی هم دعوت به 

کار کرده تا کنترل بهتری روی شاگردانش داشته باشد.

پهلوان - تراکتورسازی؛ نزدیک تر از هر 
زمان دیگر

تسنیم: احســان پهلوان که دانشــجو بود، با گرفتن مرخصی از 
دانشــگاه تا نیم فصل از مشمول شــدن خود جلوگیری کرد، اما 
حالا دیگر مهلتش برای ادامه تحصیل به پایان رســیده اســت. 
پهلوان در نیم فصل مشمول خدمت سربازی می شود و نمی تواند 
برای ذوب آهن بازی کند. با توجه به اینکه تراکتورسازی هم تنها 
تیم نظامی کنونی لیگ برتر به حســاب می  آید، به نظر نمی رســد 
پهلوان چاره دیگری جز حضور در تراکتورسازی داشته باشد.امیر 
قلعه نویی هم که قبلًا از عملکرد پهلوان ابراز نارضایتی کرده بود، 
تلویحاً جدایی این بازیکن در نیم فصل را تایید کرده اســت. با در 
نظر گرفتن همه این موارد، پهلوان بیشــتر از هر زمان دیگری به 
حضور در تراکتورسازی نزدیک شده و باید منتظر ماند و دید که 

او در نیم فصل به تراکتورسازی می پیوندد یا خیر.

قرعه کشی یک هشتم نهایی جام حذفی برگزار 
شد

پاشازاده به استقلال رسید
ورزش:  مراسم قرعه کشی مرحله یک هشتم نهایی مسابقات جام 

حذفی  یادواره آزادسازی خرمشهر برگزار شد. 
* تراکتورسازی تبریز - فجرسپاسی شیراز

* ایرانجوان بوشهر - گل ابریشم تهران
* برنده دیدار )پرسپولیس - نفت تهران( - بادران تهران )در صورت 
صعود پرسپولیس میزبان این بازی با قرعه کشی مشخص خواهد شد 
و در صورت راهیابی نفت تهران به دور بعد این تیم میزبان خواهد بود(

* گسترش فولاد تبریز - اکسین البرز 
* صنعت نفت آبادان - داماش گیلانیان
* ملوان بندرانزلی - استقلال خوزستان

* استقلال تهران - نساجی قائمشهر
* خونه به خونه - سیاه جامگان مشهد

در این مراسم نمایندگان برخی از باشگاه های حاضر در مرحله یک 
هشتم نهایی مسابقات فوتبال جام حذفی حضور داشتند و قرعه کشی 
توســط احمدرضا عابدزاده، ســنگربان پیشــین تیم ملی فوتبال 

کشورمان انجام شد.

برزای همچنان دور از تمرینات استقلال
ورزش: بهنام برزای به دلیل آنچه درخواست شفر برای بازگشت او 
عنوان شده است، دوشنبه به محل تمرین استقلال رفت و تمرین هم 

تیمی هایش را از نزدیک تماشا کرد.
اما در حالی که انتظار می رفت برزای از دیروزتمریناتش را با استقلال 
شروع کند، این اتفاق نیفتاد تا وضعیت بازگشت این بازیکن همچنان 
در هاله از ابهام باشد.در این بین گفته می شود برزای برای بازگشت 
به استقلال منتظر نظر نهایی مدیران استقلال است تا بتواند مجوز 
حضور در تمرینات این تیم را پیدا کند.برزای قرار اســت در تمرین 
استقلال تست فنی بدهد و در صورت تایید شفر در نیم فصل به لیست 

این تیم برخواهد گشت.

ملی پوشان، کی روش را غافلگیر کردند
ورزش:  بازیکنان تیم ملی و فدراسیون فوتبال کی روش را غافلگیر 

کردند.
بازیکنان تیم ملی و مسئولان فدراسیون فوتبال صبح دیروز و پیش از 
بازی با روسیه با دادن هدیه و گل به کارلوس کی روش، کاندیدا شدن 
برای دریافت جایزه بهترین مربی سال از سوی فدراسیون تاریخ و آمار 

را به او تبریک گفتند.

اتهام سنگین به مهاجم سوری الهلال 
در آستانه بازی با پرسپولیس

ورزش: »عمر خربین« مهاجم ســوریه ای تیم الهلال عربســتان در 
آستانه بازی با پرسپولیس متهم به دریافت کارت زرد عمدی در دیدار 

برابر استرالیا شده است.
دریافت کارت زرد خربین این روزها به ســوژه اصلی شــبکه های 
اجتماعی و بعضی از رسانه های سوریه و کشورهای عربی تبدیل شده 
است. خیلی ها معتقدند خربین عمدا در صحنه ای که نیاز به انجام 
خطا نبود، کارت زرد گرفته است تا بتواند به اردوی الهلال قبل از بازی 
با پرسپولیس برسد.این در حالی است که الهلال بیش از ۱۸ بازیکن 
خود را به دلیل حضور در تیم های ملی مختلف )تیم ملی عربستان، 
سوریه و عمان( در اختیار نداشــت و با این تعداد غایب راهی اردوی 

ابوظبی شده بود. 

جریمه 110 میلیونی سیاه جامگان
ورزش: در دیدار سیاه جامگان و پیکان تهران از سوی رمضان شکری، 
مربی تیم ســیاه جامگان تخلفاتی مبنی بر اعتــراض به تصمیمات 
داوری رخ داد که منجر به اخراجش شــد. وی باید ۱0 میلیون ریال 
جریمه نقدی پرداخت کند. تیم ســیاه جامگان نیز به خاطر فحاشی 
تماشــاگرانش به داور بازی، باید ۱00 میلیــون ریال جریمه نقدی 

پرداخت کند.

ضد حمله

اعلام تازه ترین رده بندی برترین باشگاه های جهان
تداوم صدرنشینی پرسپولیس در بین تیم های 

ایرانی
ورزش:  تازه ترین رده بندی برترین باشــگاه های فوتبال جهان از سوی سایت 
»footballdatabase.com« اعلام شــد که بر این اســاس رئــال  مادرید با 
کسب 2097 امتیاز همچنان در صدر بهترین تیم های باشگاهی جهان قرار دارد 
و تیم های بارســلونا و یوونتوس نیز با حفظ جایگاه های خود در رده های دوم و 

سوم ایستاده اند.
در این رده بندی که پس از برگزاری بازی های باشگاهی جهان در تاریخ ۸ اکتبر 
)۱6 مهر( صورت گرفته، پرســپولیس همچنان در رده هشتم برترین تیم های 

آسیایی و بهترین تیم ایرانی جای دارد.

جلالی: معلوم نیست چه تیمی قهرمان 
می شود

تسنیم: سرمربی تیم فوتبال پیکان راجع به دیدار تیمش برابر گسترش فولاد آن 
هم در حالی که فیروز کریمی سرمربی این تیم شده است، گفت: این یک بازی ویژه 
برای ماست، چون می خواهیم سه امتیاز را بگیریم و شرایط خوبی در جدول پیدا 
کنیم. تغییرات کادر فنی حریف هم یک پارامتر برای ما خواهد بود که روی آن کار 
خواهیم کرد. ما سعی می کنیم با بهترین شرایط ممکن به مصاف گسترش فولاد 
برویم. مجید جلالی در پاسخ به این پرسش که »امسال کدام تیم شانس زیادی 
برای قهرمانی خواهد داشت؟«، تصریح کرد: این موضوع قابل پیش بینی نیست، 
چون لیگ امسال پیچیده و سخت است. تیم ها هم کیفیت های متفاوتی دارند و 

نمی توان هیچ تیمی را از پیش برنده یا بازنده دانست. 14

تلگرامی

1

   افتخاری مدیر باشــگاه اســتقلال در پاسخ به ســوالی درباره ماجرای 
یعقوب کریمی و ســگ هایش گفت: »در این مورد منتظر حراســت باشگاه 
هستیم تا درباره یعقوب کریمی و ماجرای ســگ آوردن تصمیم گیری و به 

ما اطلاع دهند.«
  آدام لالانا هافبک تکنیکی لیورپول که مدت هاست به دلیل مصدومیت از 

ناحیه کشاله ران دور از میدان است برای ادامه دوره درمان خود راهی قطر شد.
  بازیکنان تیم ملی ولز با وجود صعود نکردن به جام جهانی 20۱۸، خواهان 

ابقای کولمن به عنوان سرمربی این تیم شدند.
  کارل هاینس ریدل، اسطوره باشــگاه دورتموند، به انتقاد شدید از عثمان 

دمبله هافبک ســابق این تیم و شکل مجبور کردن باشــگاه برای فروشش به 
بارسلونا پرداخت.

  فیفا تحقیقات خود را بر روی صحنه جنجالی بازی ایرلند و ولز در مقدماتی 
جام جهانی و ضربه سر احتمالی رابی برِیدی از ایرلند به صورت ویلیامز کاپیتان 

ولز را آغاز کرد.
  کاکا ستاره سابق تیم ملی برزیل و آث میلان که اکنون در لیگ آمریکا توپ 

می زند، از کم شدن شــور و علاقه اش به فوتبال و احتمال خداحافظی اش از 
فوتبال در آینده ای نزدیک خبر داد.

  شکوردان مصطفی مدافع آلمانی آرسنال به دلیل مصدومیت در بازی های 

ملی، قطعا دیدار باشگاهش مقابل واتفورد را از دست داد.
  گری نویل کاپیتان ســابق منچســتریونایتد می گوید فرگوسن سرمربی 

افسانه ای سابق شیاطین سرخ در بازی های بزرگ مخصوصا در مقابل لیورپول 
همیشه یک آدم دیگر می شــد و در صورت باخت، اگر بازیکنان را با انتقادات 

شدید مورد خطاب قرار نمی داد، گاهی به مدت نیم ساعت یک جا می نشست 
و بدون اینکه حتی تکان بخورد به یک جا خیره می شــد تا بازیکنان احساس 

بدتری داشته باشند.
  رئال مادرید بیشترین نماینده را برای کسب توپ طلای سال 20۱7 دارد

  مدیر برنامه های علیرضا بیرانوند از ایــن بازیکن به کمیته تعیین وضعیت 
بازیکنان شکایت کرد.

  کمیته اخلاق فدراســیون فوتبال یک مربی لیگ برتری را به دلیل حضور 

در کلوپ شــبانه در جریان یکی از اردوهای خارج از کشور این تیم به مدت سه 
ماه محروم کرد.

  استرالیا با پیروزی 2 - ۱ )3-2 در مجموع(مقابل سوریه، در پلی آف نهایی با 
تیم چهارم قاره آمریکا بازی خواهد کرد.

کرملاچعب: به 
پرسپولیس گل بزنم 

خوشحالی نمی کنم
تسنیم: رضا کرملاچعب مهاجم تیم 
فوتبال اســتقلال خوزستان در پاسخ 
به این پرســش که اگر به پرسپولیس 

گل بزند خوشــحالی خواهد کرد یا خیر، گفت: پرسپولیس برای من تیم قابل 
احترامی است و مطمئناً اگر گل بزنم خوشحالی نخواهم کرد. این را هم بگویم که 
الان بازیکن استقلال خوزستان هستم و مطمئن باشید نهایت تلاشم را به کار 
می گیرم تا در این بازی بهترین عملکرد را داشته باشم. امیدوارم که در نهایت 

در این بازی برنده از زمین بیرون بیاییم.

احمدزاده بازی با 
استقلال خوزستان را 

از دست داد
ورزش:  فرشاد احمدزاده بازیکن تیم 
فوتبال پرسپولیس به دلیل مصدومیت 
دیدار روز پنجشــنبه تیمــش مقابل 

استقلال خوزستان در اهواز را از دست داد.
این بازیکن با مصدومیت از ناحیه عضله شــکم روبرو شــده است.وضعیت 
احمدزاده به گونه ای اســت که حضورش برای بازی برگشت با الهلال هم 
مشخص نیست اما احتمال رسیدن او به این بازی حساس بیشتر از احتمال 

غیبتش خواهد بود.

سپاهان
به شریفی رضایت نامه 

نمی دهد
باشــگاه  مســئولان  ورزش: 
تراکتورســازی درحالی بــه دنبال 
تمدید دوران حضور مهدی شریفی 

در جمع سرخپوشــان هســتند که باشــگاه ســپاهان حاضر نیست فعلًا 
رضایت نامه دائمی او را برای تراکتورســازان صادر کند.سپاهانی ها دنبال 
این هســتند که شــریفی بعد از گرفتن کارت پایان خدمت سربازی اش به 
سپاهان برگردد. قرار اســت تکلیف این بازیکن تا نیم فصل به صورت کامل 
مشخص شود. این موضوع بستگی به مذاکرات طرفین دارد و مسائل مالی 

هم تعیین کننده است.
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ورزشـــی

موفقیت های پدیده ادامه می یابد؟

مهاجرت »تقوی« از میان کمک های مهاجری 
باران چشمه اعلام کرد 

دست کوتاه استقلال و پرسپولیس برای 
استفاده از سربازان

تسنیم: باران چشمه ، رئیس ســازمان تربیت بدنی نیروهای مسلح در 
مورد آخرین وضعیت احمد نوراللهی و اینکه این بازیکن از چه زمانی اجازه 
همراهی پرســپولیس در میادین داخلی را دارد، اظهار داشــت: از دوران 
خدمت سربازی نوراللهی تقریبا یک ماه دیگر باقی مانده است و او از اواسط 

آبان ماه می تواند برای پرسپولیس به میدان رود.
وی در پاسخ به این سوال که گفته می شــود نوراللهی دوران آموزشی را 
ســپری نکرده و پیش از این نیز خود او اعلام کرده بود دوران ســربازی 
نوراللهی در تاریخ 29 آذرماه به پایان می رسد، تصریح کرد: خدمت سربازی 
نوراللهی قانونا یک ماه دیگر به پایان خواهد رسید اما اگر این بازیکن دوران 
آموزشی خود را طی نکرده باشد باید این دوره را هم پشت سر بگذارد. البته 
باشگاه تراکتورســازی در جریان کامل این قضیه قرار دارد و همه چیز بر 

حسب مقررات نیروی مسلح انجام می شود.
رئیس سازمان تربیت بدنی نیروهای مسلح در مورد اینکه امید عالیشاه چه 
زمانی دوران سربازی اش به پایان می رسد نیز تصریح کرد: از دوران خدمت 
سربازی عالیشاه ۸ ماه دیگر باقی مانده است و او به زودی اجازه بازی برای 
تراکتورسازی را پیدا خواهد کرد. در واقع عالیشاه تا پایان دوران سربازی اش 

با پیراهن تراکتورسازی به میدان خواهد رفت.
باران چشمه در واکنش به این موضوع که دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
چه زمانی می توانند از بازیکنان سرباز استفاده کنند؟، گفت: وزارت ورزش 
از نیرو های مسلح درخواست کرده که دو باشگاه سرخابی بتوانند بازیکن 

سرباز بگیرند که هنوز پاسخی به درخواست آنها داده نشده است.

سینا حسینی: عمر همــکاری محمدرضا 
مهاجــری و محمد تقوی به نیــم فصل هم 
نرسید تا پدیده هم مثل سیاه جامگان،دیگر 
تیم مشهدی شاهد یک جدایی ناگهانی روی 
نیمکت خود باشد. البته از روزی که درگیری 
محمد تقوی و محمدرضا خانزاده رسانه ای 
شــد و کار به کمیته انضباطی کشــیده شد 
بسیاری از فوتبالی ها این جدایی را پیش بینی 
کردند ولی کمتر کسی تصور می کرد محمد 
تقوی به این شکل پدیده را با حاشیه رو به رو 
کند تا جدال او و اعضای کادر فنی پدیده به 
ویژه رضا مهاجری به سوژه نخست شبکه های 

اجتماعی تبدیل شود.
محمد تقوی که به دلیل فعالیتش در یکی از 
شبکه های فارسی زبان خارج از کشور امکان 
مصاحبه با رســانه های داخلی را نداشــت و 
با محدویت هــای خاصی رو به شــده بود با 
اســتفاده از قابلیت های امروزی شبکه های 
اجتماعی موضع گیری های خود را از طریق 
این شبکه ها بیان می کرد. به همین دلیل در 
آخرین پست اینســتاگرامی خود مدعی شد 

که به دلیل اختلاف بــا همکارانش در کادر 
فنی پدیده دیگر حاضر بــه ادامه همکاری با 

این باشگاه نیست.
محمدرضا مهاجری هم کــه چند روز پیش 
در یک گفــت و گوی رادیویی مدعی شــده 
بود تقوی دچار توهم شــده و تصور می کند 
موفقیت های پدیده متعلق به اوست با جدایی 
او موافقت کرد تا مدیرعامل باشگاه که تا روز 
گذشته منکر هرگونه اختلافی بین سرمربی 

و مربی تیم شــده بود با انجــام یک گفت و 
گوی متفاوت با ســایت باشــگاه تقوی را به 
انجام رفتارهای غیر حرفــه ای محکوم کند 
و از جدایــی قطعی او از تیــم فوتبال پدیده 

خبر بدهد.
حالا اما سوال اینجاست که آیا جدایی تقوی از 
پدیده در روند نتیجه گیری این تیم تاثیرگذار 
خواهد بود یا اینکه این تیم همچنان به روند 

موفقیت های اخیر خود ادامه خواهد داد؟ 

محمدرضا مهاجری در این خصوص معتقد 
است که ما قائم به شخص نیستیم و قطعا هر 
کسی که خللی در روند نتیجه گیری تیم ما 
ایجاد کند از تیم حذف خواهد شد . به همین 
دلیل پیاده شدن هر کســی از قطار پدیده ، 
تغییری در روند نتیجه گیــری مجموعه ما 

ایجاد نخواهد کرد.
اما همچنان یک نکته مبهم این وســط ذهن 
هواداران را به خود مشــغول ساخته که علت 
اصلی جدایی این مربی از پدیده چه بود؟ در 
این باره برخی منابع خبری به خبرنگار قدس 
می گویند درگیری های تقوی با اعضای کادر 
فنی و برخی بازیکنان در هفته های اخیر به 
شــدت افزایش یافته بود و او معتقد بود که 
برخی نفرات باید حذف شوند به همین دلیل 
با مخالفت هایی که از سوی سرمربی صورت 
گرفت او با حالــت قهر اردوی تیــم را ترک 
کرد تا به این ترتیب مهاجری را تحت فشــار 
قرار دهد ولی مهاجری با درخواســت های او 
مخالفت کرد که همین مساله باعث بروز این 

اتفاقات شد.



توصيه هاى رئيس هيئت پزشكى  ورزشى در گفت و گو با قدس

بازى خطرناك سودجويان با بيمه هاى ورزشى 

 اميرمحمد ســلطان پور  : اگر اين مطلب را مطالعه مى 
كنيد به احتمال بســيار زياد تاكنون در يك دوره مسابقات 
ورزشى در سطح شــهرى و يا به عنوان مثال مسابقاتى به 
مناســبت ماه مبارك رمضان يا موارد مشابه شركت كرده 
ايد. مسلما مطلع هســتيد كه در كنار هزينه هاى ابتدايى 
ثبت نام، مجبور هســتيد هزينه اى نيز براى بيمه سلامت 
ورزشــى پرداخت كنيد. اما نكته جالب اينجاســت كه اگر 
در بيشتر از يك مسابقه ورزشــى نيز شركت كنيد مجبور 
خواهيد بود باز هم هزينه اى براى بيمه ورزشــى پرداخت 
كنيد وگرنه از حضور شما در مسابقات جلوگيرى مى شود. 
براى ورزشكاران فعال اين حوزه كه علاقه مند به حضور در 
مسابقات مختلفى هستند، ناگهان هزينه بيمه ورزشى آن ها 
در يك سال سر به فلك مى كشد. اما گزارش هايى به دست 
ما رسيده كه برخى ورزشكاران با مراجعه به هيئت پزشكى 
ورزشــى خواســتار پيگيرى وضعيت بيمه خود شدند اما 
ناگهان مشاهده كرده اند كه هيچ تناسبى ميان هزينه هاى 
پرداختى آنان براى بيمه هاى خود و ثبت درخواست هايشان 
در سيستم هاى هيئت پزشكى ورزشى وجود ندارد. بعضى 
از آن ها اصلا نامشان ثبت نشده و اگر يك بار هم ثبت شده 

متعلق به زمان هاى گذشته است.
*ردپاى سودجويان

بر اين اســاس رضا گلدوزيان رئيس هيئت پزشكى ورزشى 
استان خراســان رضوى در اين خصوص به روزنامه قدس 
مى گويد: «ما به ورزشكاران تذكر مى دهيم كه در دام افراد 
سودجو كه خود را مســئول برگزارى يك مسابقات ورزشى 
مطرح مى كننــد نيفتاده و هزينه بيهــوده براى بيمه خود 
پرداخت نكنند. ورزشــكاران بايد حتما زمانى در يك دوره 

مسابقات شــركت كنند كه كارت بيمه خود را پيش از آغاز 
آن از مســئول برگزارى رقابت ها دريافت كرده باشند. اما 
اگر هزينه اى پرداخت كنند اما كارتى دريافت نكرده باشند 
ممكن است نام آن ها در سيستم ثبت نشده و خداى نكرده 
در صورت مصدوميت كارى از پيش نبرند. ضمن اينكه يك 
بار پرداخت هزينه و داشتن كارت براى حضور يك ورزشكار 
در مسابقات مختلف براى يك سال كافى است و لازم نيست 

چند بار اين هزينه را پرداخت كنند.»
*فقط هفت ناظر

گلدوزيان در مورد شكل نظارت و برخورد اين هيئت با افراد 
سودجو نيز مى افزايد: «تعداد بازرسان ما محدود و تنها 7نفر 
اســت كه نمى توانند بر برگزارى تمامى مسابقات نظارت 
داشته باشند. ما از مردم مى خواهيم كه چنين تخلفاتى را به 
ما گزارش كنند. در صورت اثبات اين تخلف علاوه بر تنبيه با 

متخلفين برخورد كيفرى نيز خواهد شد.»
*ضرب العجل براى مصدومان

رئيس هيئت پزشكى ورزشــى در خصوص زمان لازم براى 
حضور افرادى كه به خدمات بيمه ورزشى نياز پيدا كرده اند 
نيز مى گويد: «ورزشكارانى كه مى خواهند از هزينه هاى بيمه 
خود استفاده كنند بايد حداكثر تا سه ماه بعد از مصدوميت 
به هيئت مراجعه كنند. البته ما براى افرادى كه در سال 96 
دچار مشكل شــده اند و بيمه آن ها نيز متعلق به سال 96 
است تا 6 ماه وقت گذاشتيم كه مى توانند فرآيند كار خود 

را انجام دهند.»
*همكارى با استاندارى

در بحثى جداگانه، گلدوزيان در خصوص شكل جديد نظارت 
هيئت پزشكى ورزشى بر باشــگاه هاى ورزشى نيز تصريح 

مى كند: هيئت ما از ســه طريق بر باشگاه ها نظارت خواهد 
كرد. يكى از نظارت ما با همكارى اداره كل ورزش و جوانان 
انجام مى شــود كه به صورت مرتب در حال پيگيرى است. 
ما شكل جديدى از نظارت خود را آغاز كرده ايم كه از طريق 
استاندارى است و كار جديد و خوبى است كه بيشتر جنبه 
آموزشى و اطلاع رســانى دارد. از طرف ديگر تلاش داريم تا 
با همكارى با قــوه قضاييه بتوانيم تمركــز بالايى را بر روى 
پيشگيرى تخلفات ورزشى داشــته باشيم. در اين خصوص 
صحبت هايى را با معاون دادستان انجام داده ايم و به نتايج 

خوبى رسيديم كه به زودى مى توانيم آن را اجرايى كنيم.»
*داستان قديمى مكمل ها 

گلدوزيان در مورد نگرانى ها پيرامون شكل فروش مكمل هاى 
ورزشى براى رشته بدنسازى مى گويد: «بايد ابتدا اين نكته 
را متذكر شويم كه تمامى داروهاى مكمل و تقويتى كه براى 
رشته بدنسازى در داروخانه هاى مجاز به فروش گذاشته مى 
شوند داراى مجوز و قانونى هستند، چون به صورت مستقيم 
از طرف وزارت بهداشــت بر آن ها نظارت شــده و حتى در 
بسيارى از موارد شكل نگهدارى و دماى نگهدارى آن ها نيز 
دائما بررسى مى شود و ورزشكاران مى توانند بدون دغدغه 
از اين مراكز خريدهاى لازم خود را انجام دهند. اما در معرض 
ديد گذاشتن و فروش چنين محصولاتى توسط باشگاه هاى 
ورزشى و بدنسازى كاملا غير قانونى است و ورزشكاران بايد 
در صورت مشاهده چنين تخلفاتى به ما گزارش دهند تا ما با 
اين شكل فروش غيرقانونى برخورد كنيم. البته يك ورزشكار 
مى تواند به صورت شخصى و با مشورت مربى خصوصى خود 
محصولاتى را با پيشنهاد وى خريدارى كند كه مشكلى در 

اين موارد وجود ندارد.»

نماينده گنبد از ليگ برتر واليبال اخراج شد
ورزش: پيش از آغاز ليگ برتر، نماينده تيم واليبال ايرانيان گنبد با 
اعلامِ داشتن حامى معتبر درخواست حضور در اين مسابقات را كرد 
و در راستاى حمايت فدراسيون واليبال از شهرهاى واليبال خيز، اين 
تيم با وايلد كارت فدراســيون واليبال و با ارائه مدارك لازم در جمع 
دوازده تيم ليگ برترى قرار گرفت. پس از برگزارى هفته نخســت 
ليگ برتر با گزارشاتى كه به ســازمان ليگ و فدراسيون واليبال ارائه 
شد و بررسى اتفاقات رخ داده در اين مدت، سازمان ليگ فدراسيون 
واليبال ديروز در اطلاعيه اى اعلام كرد كه تيم ايرانيان گنبد به دليل 
عمل نكردن به تعهدات و ارائه قراردادهــا با مهر و امضاى جعلى (به 
گفته مديرعامل باشــگاه) و ارائه چك هاى ضمانت جعلى و نامعتبر 
و ارائه نكردن مجوز باشــگاه، از ليگ برتر واليبال مردان باشگاه هاى 
ايران در سال 96 كنار گذاشته مى شــود. نتيجه بازى هفته نخست 

تيم شهردارى اروميه با اين تيم نيز از جدول نتايج خارج خواهد شد.

رئيس فدراسيون ووشو:
چينى هاى بهترى مى آوريم

ايسنا: رئيس فدراســيون ووشــوى ايران گفت: در روسيه و كره طى 
جلساتى كه با مسئولان فدراسيون ووشوى چين داشتيم به توافقات 
خوبى در مسير همكارى بيشتر اين كشــور با ايران رسيده ايم. مهدى 
على نژاد  گفت: طبيعتا مسابقات جهانى بالاترين سطح رقابت هاى ووشو 
است كه هر دو سال يك بار برگزار مى شود. تيم ملى ايران نيز چهار ماه 
اردو داشت و زير نظر مربيان چينى و ايرانى تمرينات خود را برگزار كرد. 
خدا را شكر مى كنم كه پس از چهار دوره نايب قهرمانى توانستيم براى 
نخستين بار هرچند خيلى ميلى مترى بالاتر از چين بايستيم و به عنوان 
قهرمانى در اين رقابت ها دست پيدا كنيم. اين كار خيلى سخت بود و 
توانستيم با يك مدال نقره بيشتر نســبت به چين اين عنوان قهرمانى 
تاريخى را كسب كنيم. وى گفت:  فدراسيون در حال حاضر در پنج سال 
سوم خود فعاليت مى كند و خوشبختانه بيشتر از آن كه  فكر مى كرديم 
پيشرفت داشته ايم، با اين روند و ارزيابى نقاط ضعف و قوت به كار خود 
ادامه مى دهيم. فدراسيون ووشوى ايران به فرمول قهرمانى دست پيدا 
كرده و تلاش مى كنيم اين فرمول قهرمانى را با همين شيوه ادامه دهيم.

بازگشت اميد نوروزى به دنياى كشتى
تسنيم: دارنده مدال طلاى جهان و المپيك قصد بازگشت به دنياى 
كشتى را دارد. اميد نوروزى دارنده مدال طلا و نقره جهان در سال 2011 
و 2014 و طلاى المپيك 2012 لندن تصميم گرفته بار ديگر روى تشك 
برود. نوروزى پس از مسابقات المپيك 2016 ريو ديگر در هيچ ميدانى 
روى تشك نرفته اما اكنون قصد بازگشت مجدد به دنياى كشتى را دارد.
وى قرار است در وزنى بالاتر از 66 كيلوگرم با رقيبان خود سرشاخ شود.

برنامه هفته دوم ليگ واليبال
ورزش: هفته دوم ليگ برتر واليبال  با شش ديدار پيگيرى خواهد شد.

سايپا تهران - شهردارى تبريز/ رعد پدافند كاشان - بانك سرمايه
شهردارى ورامين - پيكان تهران/ خاتم اردكان - سارويه سارى

شهردارى اروميه - شمس/ ايرانيان گنبد - كاله مازندران

عادل غلامى: مى خواستم در اردبيل 
خداحافظى كنم

ورزش سه: سرعتى زن تيم واليبال بانك سرمايه بعد از گذشت 2 ماه از 
اتفاقات حاشيه اى كه در تيم ملى برايش رخ داد، درباره كنار رفتنش از 
تيم ملى اظهارنظر كرد.  وى گفت: اين براى اولين بار است كه اين موضوع 
را مى گويم. من قصد داشتم بعد از رقابت هاى انتخابى قهرمانى جهان در 
اردبيل از تيم ملى خداحافظى كنم. متاسفانه چند روز قبل از مسابقات 
اتفاقاتى رخ داد كه باعث دورى من از تيم ملى شد. به همين خاطر من اين 
اتفاقات را به فال نيك مى گيرم. شايد اگر دوباره به تيم ملى دعوت شوم، 
به شكل بهترى از تيم ملى كنار بروم. وى  از درگيرى اش با موسوى گفت: 
محمد موسوى هم در اين مدت در مصاحبه هاى خودش گفته بود كه 
مشكلى با من ندارد. در تمرين تيم ملى اتفاق خاصى رخ داد كه بخواهيم از 
هم دلخور باشيم. الان هم در يك تيم هستيم و هر دو نفر براى يك هدف 
مى جنگيم. بين 2 برادر چنين اتفاقاتى رخ مى دهد و نبايد بيش از اين 

آن را بزرگ كنيم. 

خبر

پنجشنبه 20 مهر  هفته 9 جام خليج فارس
 استقلال خوزستان - پرسپوليس
 ساعت: 17:00 زنده از شبكه سه

هفته 9 جام خليج فارس جمعه 21 مهر  
 استقلال - فولاد

 ساعت: 17:00 زنده از شبكه سه

D مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه
 ولز 0 - 1 جمهورى ايرلند

 صربستان 1 -  0 گرجستان
 مولداوى 0 - 1 اتريش

G مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه
 آلبانى 0 - 1 ايتاليا

 مقدونيه 4 - 0  ليختن اشتاين
I مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه

 ايسلند 2 -  0 كوزوو
 اوكراين 0 - 2 كرواسى

 فنلاند 2 - 2 تركيه
دوستانه - بين المللى

 كانادا 0 - 1 السالوادور
بين المللى - دوستانه باشگاهى

 زسكامسكو 1 - 0 اوفا
B جام جهانى نوجوانان - گروه

 نوجوانان تركيه 0 - 3 نوجوانان مالى
 نوجوانان پاراگوئه 4  -  2 نوجوانان نيوزيلند

A جام جهانى نوجوانان - گروه
 نوجوانان غنا 0 - 1 نوجوانان آمريكا

 نوجوانان هند 1 - 2   نوجوانان كلمبيا

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

چرا فدراسيون با متخلفان 
مماشات مى كند؟

گلايه كارخانه از بى نظمى در ليگ 
واليبال

ورزش سه: سرمربى تيم واليبال بانك ســرمايه گفت: واليبال نياز به يك مدير 
دارد كه افراد واليبالى را در كنار خودش داشــته باشــد؛ تا اينكه خودش از اهالى 
واليبال باشد.  ليگ برتر واليبال با حضور 12 تيم در شهرهاى مختلف استارت خورد. 
بلاتكليفى برخى از تيم ها تا چند ساعت قبل از آغاز مسابقه بى نظمى عجيبى را به 
وجود آورد و صداى اعتراض برخى مربيان را بلند كرد. مصطفى كارخانه گفت: 

متاسفانه براى برگزارى ليگ تصميم گيرى قاطعى وجود ندارد. بايد بالاخره 
يك جا اين نداشتن قاطعيت قيچى شــود. مماشات كردن با متخلفان 

اصلا خوب نيست و برخى مواقع ديگر ملاحظه اصلا معنى ندارد. 
اين بى قانونى و بى نظمى قبل از شروع رقابت هاى ليگ 

قشنگ نيست. 

محجوب:
به اردوى تيم ملى 

جودو مى روم
ايسنا: دارنده مدال طلاى جودوى آسيا تاكيد كرد تا دو يا سه روز آينده 

به اردوى تيم ملى جودو اضافه مى شود تا تمرينات خود را از سر بگيرد. جواد 
محجوب گفت: خيلى دوست داشــتم به كارم در MMA ادامه بدهم اما براى 

شروع كار در اين رشته و مطرح شدن بايد هزينه زيادى انجام بدهم كه توان آن را 
ندارم. براى شروع بايد ماهى پنج تا شش ميليون تومان پول كمپ و ساير هزينه ها را 
از جيب بدهم و در مجموع رقمى بين 50 تا 60 ميليون تومان نياز است كه نمى توانم 
تا اين مقدار هزينه كنم. وى گفت:به علت دورى يكســاله از جودو رنكينگم در 

جهان پايين آمده كه بايد آن را جبران كنم و به سطح بالايى برسانم. براى 
مدال آورى به جودو بازگشتم و انگيزه زيادى براى كسب موفقيت دارم. 

بايد به اردو بروم و با مربيانم مشــورت كنم كه در چه وزنى به 
كارم ادامه بدهم.

داورى: 
قرارداد مربى كوبايى بوكس 

تمديد نمى شود
ايسنا: سرپرست فدراسيون بوكس گفت: قرارداد مربى خارجى تيم 

ملى بوكس آذرماه به پايان مى رســد و قصد تمديد قرارداد با سرمربى 
كوبايى را نداريم.

افشين داورى  گفت: با توجه به اينكه مربى خارجى از طريق يك شركت 
با فدراسيون قرارداد بسته ما پيگيرى هاى خود را از طريق اين شركت 
انجام مى دهيم و با خداحافظى ســرمربى خارجى به دليل كسالت 

پدرش بعيد به نظر مى رسد كه ما قرارداد مجددى را با وى ببنديم.
وى گفت: اميدواريم با جذب مربيان توانمند خارجى بتوانيم 

در اين زمينه يك ســرمايه گذارى خوبى را داشته 
باشيم.
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 اولين حضور ايسلند در جام جهانى

ريشه هاى قدرتمند فوتبال در سرزمين يخ
امين غلام نــژاد: صعــود تاريخى 
ايســلند به جام جهانى 2018 روسيه، 
يك ركورد منحصر به فرد آمارى براى 
اين كشــور به همراه داشــت. ايسلند 
با حــدود 350هزار نفــر جمعيت كم 
جمعيت تريــن كشــور دنياســت كه 
توانسته به يك دوره از رقابت هاى جام 
جهانى صعود كند. وقتــى پاراگوئه در 
سال 1930 به رقابت هاى جام جهانى 
دعوت شــد، 850 هزار نفــر جمعيت 
داشــت. در ســال 2005 ترينيداد و 
توباگو هم كم جمعيت ترين كشــورى 
نام گرفت كه توانسته بود با 1,2 ميليون 
نفر جمعيت به يك دوره از رقابت هاى 
جام جهانى راه پيدا كند. ايســلند همه 

اين ركوردها را درهم شكست.
 پيروزى 2-0 دوشنبه شب مقابل كوزوو 
در مرحله گروهى منطقه اروپا به منزله 
صدرنشينى در گروه و رقم خوردن اين 

حماسه تاريخى بود.
*آمار جالب ايسلندى ها

در ايســلند بيــش از 20 هــزار بازيكن 
فوتبــال وجود دارنــد كــه در مجموع 
5 درصد جمعيت كل كشــور را شــامل 
مى شوند. از هر 500 ايسلندى، يك نفر 
مدرك مربيگرى B  يا حتــى بالاتر يوفا 
را داشته كه اين نشــان مى دهد خيلى 
از بازيكنان اين كشور از سن پنج سالگى 
زير نظر مربيان حرفــه اى فوتبال خود را 
آغاز مى كنند. ظهور ايســلند در فوتبال 
اروپا ريشــه هاى عميقى دارد. هواداران 
فوتبــال در سراســر جهــان در جريان 
رقابت هاى يــورو 2016 كه اولين حضور 
اين تيم در يــك تورنمنت بين المللى به 
شمار مى رفت، شيفته و مجذوب ايسلند 
شدند. ايســلند از حمايت شگفت انگيز 
تماشــاگرانش در ورزشگاه هاى مختلف 
برخوردار بوده و ســيل عظيم دهها هزار 

هوادار اين تيم و تشــويق وايكينگى آنها 
در زمان بازگشــت بازيكنان ايســلند به 

ريكاويك بعــد از پايــان ماجراجويى در 
رقابت هاى يورو، جهانيان را در شــوك 

فرو برد.
 ايسلند در مرحله گروهى مقدماتى جام 

جهانى به عنوان سيد دو در گروه نسبتا 
سختى در كنار كرواسى، اوكراين و تركيه 
قرار گرفته بود ولى با درخشش و ثبت يك 
ركورد جديد در بازى هاى خانگى مرحله 
مقدماتــى و دو پيروزى خــارج از خانه 
از جمله برد 3-0 برابــر تركيه در زمين 
حريف در بازى جمعه گذشــته، سفر به 

روسيه را تضمين كرد. 
* رمز اصلى موفقيت

 رمز اصلى دستاوردهاى مهم اين تيم به تجربه 
ارزشــمند بازيكنانى برمى گردد كه فوتبال 
خود را در باشگاههاى كوچك و بى نام و نشان 
اسكانديناويايى آغاز كرده و سپس به تيمهاى 
بزرگ اروپايى پيوستند. رشد فوتبال ايسلند 
كه در يك دهه اخيــر اوج گرفته، با صعود به 
جام جهانى متوقف نمى شود. در روسيه تقريبا 
همه اين تيم را مى شناسند و شگفتى بزرگ 
تر اينكه هيچكس تيم هالگريمسن را در جام 

جهانى دستكم نخواهد گرفت.

ايسنا: سرمربى پيشــين تيم ملى وزنه بردارى 
ايران مى گويد ابهاماتى در مورد ايوب موســوى 

وجود دارد كه فدراسيون بايد به آنها پاسخ دهد.
سجاد انوشيروانى گفت: آن زمان هم كه سرمربى 
تيم   ملى بودم براى ايوب موسوى به شدت برنامه 
داشتيم و مى خواســتيم او را به ركورد مجموع 
405 - 400 كيلوگرم برسانيم و اگر برنامه هاى 
ما عملى مى شد، تاكنون به اين ركوردها رسيده 
بود. او پتانسيل  خوبى دارد و حقش است كه به 
بهترين مدال ها برســد. او ادامه داد: فدراسيون  
وزنه بردارى در ســال 2015 هم به آمريكا سفر 
كرده، از اين رو روال كار را مى داند و اطلاع دارد كه 
چه مداركى را بايد آماده كند. همچنين اگر نقص 

مدارك در مورد موسوى وجود داشته بايد تا اين 
مدت مداركش را كامل مــى كردند. از آن طرف 
فدراسيون وزنه بردارى آمريكا اعلام مى كند كه 
اسم او در ليست اوليه نبوده و اين ابهاماتى است 
كه فدراسيون وزنه بردارى بايد پاسخ دهد. ايوب 
موســوى حقش اســت كه در تركيب تيم   ملى 
باشــد، چرا كه خيلى زحمت كشيده و پتانسيل  

بالايى دارد.
*واكنش رئيس وزنه بردارى به ابهام هاى 

يك اعزام
رئيس فدراسيون وزنه بردارى گفت: روال عادى 
اين است كه براى هر وزنه بردار 3 نفر مى توانند 
پشت صحنه باشند و ما از اين ظرفيت استفاده 

كرديم.
 كاروان وزنــه بردارى ايران هفته گذشــته به 
دبى سفر كرد تا با حضور در ســفارت آمريكا 
اقدامات لازم بــراى اخذ ويــزا را انجام دهد. 
اين سفر با موفقيت نســبى فدراسيون همراه 
بود؛ اما 2 ملى پوش ايرانى يعنى ســيد ايوب 
موسوى و صالح چراغى از سوى سفارت آمريكا 

ريجكت شدند.
على مرادى  گفت:   كاظمى نژاد و موسوى راهى 
دبى شــدند. بار قبلى من تصور مى كنم كه يك 
اشــتباه ســهوى رخ داده بود. همين كه به اين 
سرعت براى ما وقت دوباره سفارت گرفتند، نشان 
دادند كه نيت بدى ندارند. سوءتفاهم ها برطرف 
شده و اميدوارم كار موسوى نيز درست شود. البته 
بايد اميدوار باشيم كه مشكل ديگرى پيش نيايد 

تا تيم با بدنه اصلى به آمريكا اعزام شود.

انوشيروانى: فدراسيون وزنه بردارى به ابهامات پاسخ دهد

به بهانه وعده هاى شوراى شهر مشهد به 
تيم هاى حرفه اى 

چرا بودجه ورزش همگانى بايد 
صرف ورزش قهرمانى شود؟

سينا حسينى : اعضاى شــوراى اسلامى شهر مشهد از ابتداى 
حضور خود در اين مرجع تصميم گيرى مديريت شهرى يكى از 
برنامه هاى خود را به حمايت از ورزش قهرمانى اختصاص دادند 
و در مجامع عمومى و اظهارنظرهــاى خود در ملاقات با مديران 
و مسئولان بخش هاى مختلف شــهرى وعده حمايت از ورزش 
قهرمانى را مطرح كردند كه اين اتفاق با استقبال قابل توجه اهالى 
ورزش رو به رو شــد اما با نگاهى دقيق به حوزه مديريت شهرى 
مى توان به اين باور رسيد كه شوراى شــهر مشهد با وجود اين 
وعده هاى پر رنگ و لعاب و جذاب آيا از پتانسيل لازم براى تحقق 
اين وعده برخوردار است يا اينكه براى كاهش مراجعات متعدد در 

برهه كنونى چنين موضوعى را مطرح مى كنند؟
شهردارى مشهد در سال هاى اخير با فاصله گرفتن از فضاسازى هاى 
فعلى، به عنوان متولــى ورزش همگانى براى گســترش ورزش 
شهروندى بين شهروندان بودجه خود را هزينه مى كرد كه در اين 
زمينه با برگزارى المپيادهاى مختلف ورزشى شهروندى در محلات 
پر جمعيت مشهد توانست تا حدود بسيار زيادى اين اتفاق را عملى 
كند . با رويه جديد اعضاى شوراى شهر مشهد گويا قرار است از اين 
پس بودجه ورزش همگانى و شهروندى در حوزه ورزش قهرمانى 

هزينه شود تا به اين ترتيب ورزش شهروندى به حاشيه رانده شود.
در اين كه سرمايه گذارى شهردارى در ورزش قهرمانى مى تواند تا 
حدود بسيار زيادى انعكاس پر رنگى در رسانه هاى خبرى داشته 
باشد و هر روز نام شهردارى در رسانه هاى ورزشى و غيرورزشى 
به ميان بيايد ترديدى نيست اما دســتاورد اين سرمايه گذارى 
و هزينه كرد بالا چه ســودى براى ورزش همگانى و شهروندى 

در بردارد؟ 
ملاقات هاى پى در پى اعضاى شوراى شهر با مديران باشگاه هاى 
ليگ برتــرى در مقطع كنونى امــرى قابل تقدير اســت اما آيا 
شهروندان مشــهدى با چنين تفكرى موافقند كه بودجه اى كه 
بايد صرف سلامت و تندرستى آنها شود به اين شكل در اختيار 
تيم هاى حرفه اى باشــد؟ آيا رئيس محترم شوراى شهر كه روز 
گذشته با مديران باشگاه پديده ملاقات داشته است به اين مسئله 
توجه دارند كه به جاى حمايت مســتقيم مالى ، مى شــود زير 
ساخت هاى ورزشى شهر را گسترش داد تا همين تيم ها هم از آن 

بتوانند استفاده كنند؟
بدون شك توجه به رشته هاى مختلف ورزشى در حوزه ورزش 
قهرمانى و حمايت از آنها يكى از دغدغه هاى اهالى ورزش است اما 
در اين ميان آيا به اين نكته توجه شده است كه اين اتفاق زودگذر 
مى تواند بزرگترين خطر براى دستاوردهاى مثبت سالهاى اخير 
در حوزه ورزش همگانى باشد؟ باشگاه هاى ورزشى شهر مشهد 
در سال هاى اخير به دليل نبود مديريت اصولى به مجموعه هاى 
هزينه گرا تبديل شده اند . حالا تصور كنيد بودجه ورزش همگانى 
نيز به ساير بودجه هاى اين حوزه اضافه شود تا براى مقطعى نتايج 
نمايندگان مشــهد در ليگ هاى مختلف حرفه اى تغيير كند.

حاصل اين سرمايه گذارى چه مى شود؟
بالا بردن توقعات باشگاه هاى به اصطلاح حرفه اى با وعده حمايت 
نه تنها ثمره مطلوبى در بر نخواهد داشت بلكه از يك سو اين بهانه 
را به مديران اين باشگاه مى دهد كه در صورت عملى نشدن اين 
سلسله وعده ها ناكامى هاى خود را به آن ارتباط دهند از طرفى 
ديگر اين اتفاق مى تواند مانع از گسترش فرهنگ ورزش همگانى 
باشد چون بودجه ورزش شــهروندى حالا يك شريك بزرگ و 
هميشــه متقاضى به نام ورزش قهرمانى دارد . از اين رو بايستى 
اعضاى شوراى اسلامى شهر مشهد قدرى با تامل در اين خصوص 
رفتار كنند و به جاى برداشتن چند هندوانه با يك دست ، با كار 
كارشناسى اهم و مهم كرده و بى گدار به آب نزنند. حمايت مالى 

مستقيم از ورزش قهرمانى گام بر داشتن بر لبه تيغ است.



 جامعه/ مریم احمدی شیروان 
هر چنــد که رویای تمام انســان ها 
جهانــی پــر از صلح اســت؛ اما کم 
نیســتند افرادی که با زیر پا گذاشتن هنجارها و 
رسوم، چهره جامعه را خاکستری می کنند. افرادی 
که حضــور آن ها زیان هایــی فرهنگی، اجتماعی، 
اقتصادی و... بر پیکر جامعه وارد می کند. »نیروی 
انتظامی« نیاز رسیدن به یک جامعه آرمانی است؛ 
چرا که با اقتــدار در برابر اخلالگران نظم و امنیت 

ایستاده و برای جامعه آرامش هدیه می آورد.

 پلیس ها، در معرض آسیب های جسمی و 
روحی 

جانشــین رئیس پلیس راهور کشــور با اشاره به 
اینکه کار سبزقامتان نیروی انتظامی، کاری بسیار 
دشوار است به خبرنگار ما می گوید: مردم مشاهده 
می کنند که همکاران ما در شرایط سخت زمستانی 
در گردنه ها حضور دارند. در جاده های اســتان های 
گرمسیر، نیروهای پلیس مشغول به خدمت هستند. 
علاوه بر آن در تمام ایام سال، نیروهای پلیس برای 

سامان رساندن به ترافیک حضور دارند.
ســردار موســی امیری اضافه می کند: مهم ترین 
مشکل وارد شده به این نیروها، آسیب های جسمانی 
به خاطر ایستادن های مداوم و فشار به اندام است. 
در کلان شهرها به دلیل اینکه نیروهای پلیس در 
معرض هوای آلوده قرار دارند، آسیب زیادی متحمل 
می شــوند. بیماری های مرتبط با این آلودگی ها، تا 
چندی قبل که در بنزین ها، آزبست استفاده می شد، 
بیشتر دیده می شد. علاوه بر آن آلودگی های صوتی، 
آستانه تحملشــان را پایین آورده و آن ها را دچار 

مشکل می کند.
وی با بیان نتایج تحقیقات انجام شده، ادامه می دهد: 
بیشتر این عوارض درمان ندارد و نمی توان برای آن 
کاری کرد. باید نیروها از ماسک استفاده کرده و از 
نظر تغذیه نیز پیش بینی هایی انجام شود که نیروها 
به خاطر شرایط بد آب و هوایی کمتر آسیب ببینند.

 سامانه های هوشمند کنترل تخلفات؛ یاری 
دهنده پلیس 

امیری تأکید می کند: راه برون رفت از این مشکلات، 
استقرار سامانه های هوشمند و کنترل تخلفات است. 
سامانه هایی که سبب می شود به شرایطی برسیم که 
نیاز به حضور فیزیکی پلیس در معابر نباشد. مانند 
بیشتر کشــورهای پیشرفته که در آنجا نظم دیده 
می شــود، اما پلیس در محل وجود ندارد. این نظم 
و انضباط از سامانه های هوشمند براحتی به دست 
می آید. به طور نمونه در بزرگراه دو طبقه شــهید 

صدر یا تونل صدر، ســامانه هایی کاملاً هوشــمند 
تعبیه شــده است. مشاهده می شود آمار تخلف در 
این اماکن به کمترین میزان ممکن نزدیک شــده 
است که نشان می دهد می توان از فناوری های نوین 
بهره برد و بدون حضور فیزیکی مأموران نظم را بر 

جامعه حاکم کرد.
وی می گوید: علاوه بر مشکلاتی که به آن ها اشاره 
شد، برخی افراد با زبان و رفتار خود، همکاران ما را 
مورد فشار روحی قرار می دهند. نیاز است مردم به 
این درک برسند که این نیروها، خدمتگزاران آن ها 

هستند و باید با آن ها درست رفتار شود.
امیری با بیان اینکه تعداد پلیس های کشور از نرُم 
جهانی پایین تر است، می افزاید: ما با کمبود نیروی 
پلیس مواجه هستیم. به همین منظور و برای ارائه 
خدمات بهتر باید گسترش فناوری ها را جایگزین 
افزایش نیروها کنیم. در همین راستا چندی است 
طرح »روز بدون پلیس« در برخی استان های کشور 
مانند یزد اجرا می شــود. در این طرح شهر توسط 
سامانه های هوشمند اداره می شود و جز در شرایط 

خاص از نیروی پلیس استفاده نمی شود.
جانشین رئیس پلیس راهور کشور در پایان خاطر 
نشــان می کند: از آنجا که در حــوزه راهنمایی و 
رانندگی بیشترین تعامل و ارتباط را با مردم داریم، 
به خوبی درک می شود که میزان مشارکت مردم در 

تمام ابعاد با پلیس کشور افزایش پیدا کرده است و 
این افزایش مشارکت نشان از رضایت قلبی مردم از 

عملکرد پلیس است.

 ضعف در هم افزایی سازمان ها مانع 
پیشگیری از وقوع جرم

عمده مأموریت هــای نیروی انتظامی در 26 هدف 
تعیین شده برای آن، پیگیری و کشف جرایم است. 
اما از آنجا که پیشــگیری از وقــوع جرم، اهمیت 

بسیاری دارد در دهه اخیر نیروی انتظامی رویکردی 
پیشگیرانه داشته است.

جانشــین معاون اجتماعی نیروی انتظامی کشور 
در ایــن خصوص به خبرنگار ما می گوید: در بحث 
پیشگیری موانعی پیش روی سازمان ها و ارگان ها 
وجــود دارد که مهم تریــن آن ضعف در هم افزایی 
سازمان ها در پیشگیری از وقوع جرم است. به نظر 
می رسد در این حوزه برای چیدن منظم تمام این 
قابلیت  ها، کارگردانی توانمند وجود ندارد. علاوه بر 

آن قوانین بالادستی نیاز به نوسازی دارد.
حجت الاســلام عســگر نجفی ادامه می دهد: در 
برخی مــوارد ضرورت برخورد آمرانــه و با قدرت 
پلیس برای پیشگیری از وقوع جرم وجود دارد. به 
طور مثال در استاندارد سازی سازه ها، خودروها یا 
ساختمان سازی ها نیاز به دریافت مجوزهایی برای 
پایان کار مانند آتش نشانی و... وجود دارد، اما هیچ 
نــام و اثری از نیروی انتظامــی در این موارد دیده 
نمی شود. در صورتی که باید لحاظ شود سازه، پایدار 
بوده یا استحکامات فیزیکی پیشگیرانه امنیتی در 

آن لحاظ شده باشد.
وی می گوید: در بحث ضرورت صنوف به استفاده 
از فناوری هــای نویــن مؤثر پیشــگیری از وقوع 
جــرم و ده ها مصداق دیگر نیاز بــه قوانین آمره  و 
آیین نامه هایی است که اکنون وجود ندارد. نیاز است 

که قوانین سازمان ها هم آوایی، هم گرایی و هم نوایی 
داشته باشــد و این طور نباشد که هر نهادی برای 
خود کار کند. ضمن اینکه پلیس سازمانی پیش رو 
اســت. باید آن را نه به عنوان تبعیت صرف، بلکه 
به عنوان مرجع بشناسند و خواسته های پلیس را 
تمکین کنند. البته هر چند در ســال های گذشته 
تعامــلات افزایش پیدا کرده و کارهای مشــترک 
توســعه پیدا کرده است، اما هنوز کافی نیست و تا 

رسیدن به ایده آل ها راهی دراز در پیش داریم.

 76درصد پرونده ها صلح می شود
وی به اقدام های متعدد توسعه ای پیشگیرانه اشاره 
کرده و می گوید: بر اســاس ضرورت ها، شناخت ها 
متأثر از تغییرات، اقدامات توسعه ای متعددی پیش 
رو داریم. از جمله مددکاری اجتماعی که در حال 
حاضر در بیش از 620 کلانتری کشــور مســتقر 
هســتند و تا پایان سال این تعداد به 1000 مرکز 
خواهد رسید. در این مراکز کارشناسان روان شناسی 
مستقر هستند و پرونده های غیرجزایی و غیرکیفری 
به این دوایر ارجاع شــده و از طریق کارشــناس با 
گفت وگو با طرفین پرونــده و با ورود مددکارانه به 
پرونــده، ضمن اینکه طرفیــن پرونده به مصالحه 
می رســند و اگر احســاس شــود نیاز به مشاوره 
بیشتری دارند، به مراکز مشاوره معرفی می شوند. در 
یک سال گذشته بیش از 400هزار پرونده ارجاعی 
به این دوایر وجود داشته است که بیش از 76درصد 

آن ها منتهی به مصالحه شده است.
وی ادامه می دهد: غیر از این تعداد، 43مرکز مشاوره 
در مراکز استان ها و شهرهای بزرگ وجود دارد که 
مهارت های اجتماعی و زیستی افراد ارجاع شده در 
آنجا ارتقا پیدا می کنــد. غیر از اینکه پرونده آن ها 
از ریل قضایی و انتظامی خارج شــده و در مســیر 

آموزشی و هم اندیشی نیز قرار می گیرند.
جانشین معاون اجتماعی نیروی انتظامی کشور در 
پایان با اشــاره به اینکه پلیس بدون برخورداری از 
سرمایه اجتماعی که همان همراهی مردم است و 
به تنهایی، قادر به پیشگیری از وقوع کجروی ها و 
مقابله و مبارزه با انحرافات و جرایم متنوع و متعدد 
اجتماعی نیســت، می گوید: به همین دلیل تمام 
تلاش خود را می کند تا این سرمایه های اجتماعی 
جامعه تقویت شده و مشارکت و همراهی همگان 
در مسائل اجتماعی مضاعف شود؛ چرا که در سایه 
نظم اجتماعی حاصل از سرمایه اجتماعی، تمایل به 
ارتــکاب بزه و جرم در جامعه کاهش پیدا می کند. 
نیــروی انتظامی با رویکرد جامعــه محوری خود 
مصمم است ضمن جلب مشارکت و اعتماد مردم، 

خدمات مطلوبی را به عموم شهروندان ارائه کند.

مسئولان انتظامی در گفت و گو با قدس عنوان کردند

اعتماد مردم برگ برنده پلیس
چهارشنبه   19 مهر 1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :

هفته نیروی انتظامی فرصت مغتنمی 
است تا بار دیگر ضمن تبیین نقش 
و جایــگاه ســروقامتان غیــور منــد 
نیروی انتظامی در مبارزه مقتدرانه با 
دشمنان قسم خورده ایران اسلامی، 
تلاش بی وقفه آن ها را نیز در ایجاد 
نظــم در جامعه پــاس داریــم. این 
هفته را بهانه ای برای گفت و گو با دو 
مدیر ارشــد نیروی انتظامی و بیان 

دغدغه های آن ها قرار دادیم .

معلم، مدرسه و دیگر هیچ
 مدرســه قلب آموزش و پرورش اســت. اگر خوب، سالم و 

با نشاط باشد، اوضاع این نهاد هم خوب مي شود.
خوب بودن مدرســه به توجه و رسیدگي و رفع موانع است. 
موانع پیش روي مدرســه لزوماً مســائل سخت و سنگین 
نیســت؛ بلکه شــمار زیادي از آن به اراده و همت مدیریتي 
نیازمند اســت. تا وقتي حال مدرســه که قلــب آموزش و 
پرورش و معلم که قلب مدرسه است خوب و خوش نباشد، 
اوضاع آموزش و پرورش که قلب دولت بلکه کل نظام است، 

خوب نخواهد بود.
ناگفته پیداســت که نباید هیچ مســئله اي در نظام تعلیم و 
تربیت هم سنگ مدرسه باشــد و نباید هیچ شعار و طرح و 

برنامه اي خارج از خاستگاه آن زده شود.
 امروز بازگشــت به مدرســه و احیای شوکت و عظمت آن 
علاج بسیاري از نابساماني هاي فرهنگي و اجتماعي و حتي 
خانوادگي در کشور است. مدرسه به هر دلیل که باشد، امروز 
از آن جایگاه پیشــین خود برخوردار نیســت. جاي بررسي 
اســت که چرا معلم و دانش آموز از بودن و ماندن در مدرسه 

آن گونه که باید لذت نمي برند؟
مدرسه که خاستگاه تربیت و رفتارسازي است با ده ها مسئله 
دم دســتي که بیشتر ناشي از ضعف مدیریت است، دست و 
پنجه نرم مي کند و از مســائل بنیادین خود باز مي ماند. تو 
گویي در مدرســه هم مثل خیلي از نهادهاي تولید فرهنگ 
و دانش؛ مســائل اداري، اجرایي و... بر مســائل مأموریتي و 
اصلي سایه افکنده اســت. مدارس امروز باید تجلي نشاط، 
شــادابي و امید باشد و چتر رشــد و تعالي و فرزانگي پهن 
باشــد. باید خیلي زود به داد مدارس رســید و روح مدارس 
 را بــا تعالي  بخشــي و تغییر و تحول شــاداب و با نشــاط 

کرد.
نهاد مدرســه باید مؤثرترین نهاد فرهنگي و تربیتي باشد و 
همه تحولات و اتفاقات فرهنگي و اجتماعي بر محور آن رقم 
بخورد. مدرســه باید هویت و شناســنامه محله و مرجعیت 
محیطــي و فرهنگي آن باشــد و مدیر مدرســه مؤثرترین، 

محبوب ترین و کارآمدترین چهره در محله به شمار برود.
باید مدیــر در کنار دانش، تجربه و اختیارات و ظرفیت هاي 
مدیریتي مدرسه گره گشــا و حل کننده مسائل فرهنگي و 
اجتماعي محله باشد.شــکي نیســت که مدیریت، مسئول 
بلامنازع موفقیت و ناکامي مدرســه در رســیدن به اهداف 
و یــا باز ماندن از آن اســت و این ایجــاب مي کند فرایند 
انتخاب مدیر مدرســه از انتخاب مدیر منطقه هم سخت تر 

و حساس تر باشد.
به نظر مي رسد مدرسه باید متشکل از شورایي همانند مدارس 
خاص تربیت محور و بر اساس هزینه فایده تربیتي،فرهنگي، 
آموزشــی و حتي ملاحظات ســرمایه اي و مشارکت جمعي 
باشــد. به نظر نگارنده مدرســه هیچ توجیهــي براي تک 
شــیفتي  آموزشي ندارد و شاید فشرده سازي آموزش، ضمن 
تغییر ذائقه مردم، جذابیت و کشــش را از مدرســه گرفته 
و از این مکان مقدس و دوســت داشــتني جــز آموزش و 
رقابت هاي خشــک و ســرد آمــوزش و... چیــزي به جاي 
 نگذاشته و این اصلي ترین آســیب در مدارس دولتي امروز

 ماست.
مصادره کردن مدرسه به آموزش و چشم و هم چشمي هاي 
ماراتــن نفس گیر نمره، معدل و... که امان را از مدیر، معلم، 
خانواده و... بریده و همه چیز را فداي خودکامگي ســاخته 

است، باید یک جایي به پایان خود برسد.
وقتــي قــرار اســت مدرســه نهــاد فرهنگــي و تربیتي 
باشــد، دیگــر دلیلي بــر تک تازي هــاي آموزشــي نبوده 
و ضرورتــی بر ارائه فشــرده آموزش نیســت. ایــن روند، 
تربیــت را در مدرســه خفــه مي کنــد و دانش آمــوز را از 
 هرآنچــه دانش و توســعه و اســتعداد اســت، زده خواهد

 کرد. 
چه اشــکالي دارد در مدارس به جاي 6 ساعت فشرده، 10 
ســاعت فعالیت مبتني بر فراغت صورت بگیرد؟ باور کنید 
این تغییــر رویکرد افزون بر مشــارکت هاي عمده بار مالي 
چندانــي بر مــدارس تحمیل نمي کند. چــرا نباید حداقل 
یک ســوم فعالیت هاي مدارس ما فعالیت هاي تربیتي درون 
آموزشــگاهي باشد؟ چرا باید دانش آموزان از صدها برنامه و 

فعالیت تربیتي نشاط آور و رفتارساز و... محروم شوند؟
چــرا امور تربیتي، معاون و مربــي تربیتي با ظرفیت لایزال 
شــوراهاي دانش آموزي به جاي مدیریت فعالیت هاي شوق 
انگیز تربیتي بــه عادت معلم ها، به دنبال کلاس تراشــي 
باشند؟ آیا فقط کلاس رفتن و با دانش آموز، تخته و تمرین 

و تکلیف مرتبط بودن اساس کار است؟
امور تربیتي به جاي کارگردانــي دبیران و معلمان دیني و 
قرآن، جغرافیا، تاریخ، علوم اجتماعي، هنر، ادبیات و... توسعه 
نفوذ و حضور، اندک ظرفیت خود را به نفع آموزش از دست 

داده است.
 امور تربیتي به جاي ســهم خواهي از مدرســه و نهادسازي 
درون دســتگاهي عملًا به بیرون مدرســه و به چند برنامه 
روتین، نخ نما و تاریخ گذشته جشنواره هاي تابستاني هدایت 
شــده است. اگر از من ســؤال کنند چرا حال مدرسه خوب 
نیست، خواهم گفت چون وظایف و مأموریت ها خلط شده و 
امور تربیتي جایگاه خود را در مدرسه از دست داده است و 

این قصه امروز یا دیروز نیست.
اگر امــور تربیتي چراغ تبلیغات رســانه اي را خاموش و به 
مدرســه باز گردد و سهم خود را از زمان و فضاي مدرسه و 
ظرفیت هاي اداري و ساختاري باز یابد ما در ساحت مدرسه 

به یک تحولي معجزه آساي دست خواهیم یافت.
به یقین حضور قدرتمندانه تربیتي به معناي عام و مرســوم 
خود چراغ امید و نشاط را در مدرسه و ساحت تربیت نسل 
جدید فروزان ساخته و مرجعیت را از مدرسه آموزش محور 
باز خواهد ســتاند. هنوز هم بازگشــت به تربیت و توسعه 
فعالیت هاي مدرسه تربیتي با هندسه جدید تربیتي، مدرسه 
و نظام و تعلیم و تربیت را به جایگاه اصلي خویش باز خواهد 

گرداند، به امید آن روز.

یادداشت

سردار کمالی: عضو هیئت رئیسه کمیسیون بهداشت و درمان مجلس: معاون وزیر راه خبر دادیک مسئول سازمان هواپیمایی کشوری اعلام کرد

 اسامی ۲۴ دفتر مجاز فروش 
بلیت پروازهای اربعین 

سهم رانندگان در تصادفات 
جاده ای 1/۲5 درصد است

مجلس برای رفع مشکل 
تعرفه های پزشکی پادرمیانی کند

شرط داشتن کارت پایان خدمت 
برای اخذ گواهینامه حذف شد

تســنیم: مدیر روابــط عمومــی ســازمان هواپیمایی 
کشوری،اسامی دفاتر خدمات مسافرت هوایی مجاز فروش 

بلیت پروازهای اربعین را اعلام کرد. 
رضا جعفرزاده گفت:دفاتر پیام توســعه صبا، تک ســتاره، 
بهشاد گشــت سفیران، سفیر آســمان ملل، کاریار، آدم و 
حوا، سورینت پرواز، نسیم بهشت امین، محراب گشت سبز، 
دنیای دیدنی، آســمان پرستاره، سفرهای کیش، راه تمدن 
پارسیان، گیتی رز و بعثت کیش، شمسا، مهد براق، نهرین 
پرواز )تهران(، شاد شرق، پیشگامان، رهبال آسمان، )مشهد(، 
پرســتیژ تور )اصفهان(، پرشین پرواز کویر )یزد(، همگامان 
ســفر قشم )شیراز(، دفاتر خدمات مسافرت هوایی مجاز به 
فروش بلیت پروازهای اربعین در مسیر نجف و بغداد به شمار 

می روند.
جعفــرزاده گفت:نرخ بلیت تهران- نجــف- تهران، تهران- 
بغــداد- تهران یک میلیون و 200 هزار تومان و مشــهد- 
نجف- مشهد، مشــهد- بغداد- مشهد یک میلیون و 500 
هزار تومان و بلیت یکســره از مبدا تهران 500 هزار تومان 
و یکسره مشهد به دو مقصد نجف و بغداد 750 هزار تومان 
تعیین شده است و هر گونه فروش بیرون از نرخ اعلام شده 

تخلف محسوب می شود.

 مهر: معاون وزیر راه با اشــاره بــه بازدارندگی جرایم 
پرداختی، گفت: ســهم رانندگان مــا در تلفات جاده ای 

1/25 درصد اعلام شده است.
مهنــدس داود کشــاورزیان افزود: شــمار خودروهای 
ایران 1۹ میلیون اســت و آمــار خودروها در ایران یک 
میلیارد برآورد شــده اســت. ما یک درصد جمعیت کل 
جهان را داریم و 1/8 درصــد کل خودروهای دنیا را به 
 خــود اختصاص داده ایم این در حالی اســت که ســهم 
 جابه جایی کالا و مســافر در جاده ها در ایران ۹0 درصد 

است.
وی گفــت: آمار تلفــات جاده ای در دنیــا افزون بر یک 
میلیون و 250 هزار نفر اســت و ما در ســال گذشــته 
در جاده هــای درون شــهری و برون شــهری 16 هزار 
تلفات داشــته ایم. ما یک درصد جمعیت جهان را داریم 
 و 1/25 درصــد تلفات جــاده ای را به خــود اختصاص 

داده ایم.
رئیس ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشــور 
ادامه داد: اســتفاده از فنــاوری روز و دوربین های ثبت 
تخلف به پلیس کمک می کند که نظارت بیشــتری در 

جاده ها داشته باشد. 

خانه ملت: عضو هیئت رئیسه کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس مــوج نارضایتی میان متخصصان آزمایشــگاه ها و 
پزشــکان بیهوشــی به دلیل وضعیت تعرفه ها را ناشی از 

اقدام های غیرکارشناسانه وزارت بهداشت دانست.
محمد حسین قربانی با انتقاد از بی توجهی مسئولان بخش 
اجرایی نسبت به وضعیت نامناسب اقتصادی آزمایشگاه ها 
و متخصصان بیهوشی گفت: وزارت بهداشت باید برای این 
نوع تصمیم گیری ها، حواشی را نیز پیش بینی کند، هرچند 
که در شــرایط کنونی با کمبود منابع روبه رو هستیم، اما 
نمی توان برای تأمین منابع، جامعه ای را ملتهب کرد؛ بویژه 
وقتی جامعه نخبگان کشور، مخاطب این تصمیم قرار گرفته 
و از بابت آن ابراز نگرانی داشــته باشند، تاجایی که شاهد 

حضور اعتراضی آن ها در خیابان ها باشیم.
وی افزود: هم اکنون مسئولان ســازمان های بیمه و وزارت 
بهداشــت باید طی نشستی این مشــکل را برطرف کنند، 
ضمن اینکه ما هم در مجلس به جامعه متخصصان بیهوشی 
قول داده ایم تا در هفته های آتی نشستی با مسئولان وزارت 
بهداشت داشته باشــیم و این قضیه را حل کنیم. بنابراین 
امیــدوارم با پیگیری بتوانیم، اقدام مؤثری برای آن ها انجام 

دهیم.

فارس: رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نیروهای 
مســلح با اعلام این مطلب که شرط داشــتن کارت پایان 
خدمت یا معافیت برای دریافت گواهینامه با موافقت ستاد 
کل نیروهای مسلح حذف شده است، گفت: جزئیات آن بعد 

از انجام کار کارشناسی اعلام خواهد شد.
ســردار موسی کمالی به دیدار ســردار باقری رئیس ستاد 
کل نیروهای مسلح با علی لاریجانی رئیس مجلس شورای 
اســلامی اشــاره و اظهار کرد: در این جلسه تصمیماتی در 
خصوص نحوه اجرای برخی مواد قانونی مرتبط با سربازان 

و مشمولان خدمت وظیفه عمومی اتخاذ شد.
وی تصریح کرد: در این جلسه مقرر شد، بند)هـ( ماده )54( 
قانون بیمه شخص ثالث توسط نیروی انتظامی در اسرع وقت 

اجرایی شود.
سردار کمالی اعلام کرد: طبق این بند و توافق، شرط داشتن 
کارت پایان خدمت یا معافیت از سربازی برای اخذ گواهینامه 

با موافقت ستاد کل نیروهای مسلح حذف شد.
لازم به ذکر است که تا قبل از این تعیین تکلیف خدمت 
ســربازی به سبب داشــتن کارت پایان خدمت یا کارت 
معافیــت برای دریافت گواهینامــه راهنمایی و رانندگی 

الزامی بود.

محمدابراهیم محمدي 

جامعه-محبوبه علی پور: 65 درصد کالاهای آرایشــی و 
بهداشتی موجود در بازار از مبادی رسمی وارد شده اند.

دبیر انجمن صنایع شوینده،بهداشتی و آرایشی ایران با اشاره 
به این مطلب گفت:حجم واردات اقلام آرایشــی به کشور ما 
ســالانه 2 میلیارد دلار است که تا سال گذشته از این میزان 
10 درصد به طور رســمی وارد می شــد و بقیه از محل های 
غیر رســمی و قاچاق به بازار راه پیدا می کرد. از این رو بنابر 
تأکیدات رهبر معظم انقلاب و تعامل افزون تر نهادهای متولی 
همانند انجمن صنایع شوینده و آرایشی و هماهنگی با معاونت 
سازمان غذا و دارو و البته ستاد مبارزه با قاچاق کالا، مسئله 
کنترل و مقابله با آفت قاچاق کالا شدت گرفت.به این ترتیب 
بنابر آمار رسمی از واردات 2 میلیارد دلاری مرسوم کالاهای 
آرایشی و بهداشــتی حجم واردات رسمی از 10 درصد آمار 
گذشــته به بیش از4 برابر افزایش داشته است. از این رو به 

جرئت می توان گفت درحالی که در گذشــته 200 میلیون 
دلار واردات رسمی وجود داشت که حال بنا برپیش بینی ها تا 
پایان سال جاری این رقم به بیش از 800 میلیون دلار واردات 
رسمی خواهد رسید. به طور طبیعی نیز به همین میزان از 

واردات کالای قاچاق در این حوزه کاسته خواهد شد. 
این تولید کننده ایرانی تأکید کــرد: کالاهای وارداتی که از 
مبادی رســمی وارد می شــود 65 درصد بازار داخلی اقلام 
آرایشی را به خود اختصاص می دهد و سهم تولیدات داخلی 
به 30 تا 35 درصد می رســد. این درحالی اســت که بنابر 
آمارهای ســازمان غذا و دارو اعضای انجمن تولیدکنندگان 
محصولات آرایشی و بهداشتی قادرند تا۹0 درصد این اقلام 
مصرفی وارداتی را در کشور تولید کنند.از همین رو سازمان 
غــذا و دارو که در کمیته فنی خــود باید وضعیت واردات را 
تصویب کند، دســتورعملی را تصویب کرده مبنی بر اینکه 

وقتی در کشــور خودمان امکان تولید محصولی وجود دارد، 
هیچ ضرورتی به واردات این گونه محصولات وجود ندارد. بنابر 
ایــن کمپانی های خارجی می توانند، برای عرضه محصولات 
خود در کشور ما یا واحدی تولیدی ایجاد کنند یا با توجه به 
ظرفیت های موجود تحت لایسنس داده و اجازه دهند تولید 

کننده ایرانی متولی تولید باشد.
وی در مزیت این شــیوه گفت:در شرایطی که روند تولیدی 
در کشــور صورت بگیرد امکان کنترل واردات مواد اولیه از 
سوی سامانه رسمی معاونت غذا و دارو وجود دارد.همچنین 
بسترهایی برای به کارگیری نیروی کار وطنی فراهم می شود. 
مهنــدس فروزش خاطر نشــان کرد:کالاهایی که از مبادی 
رسمی وارد کشــور می شوند از کشورهای کره،ترکیه و اروپا 
هستند، اما کالاهای قاچاق اغلب از چین و کشورهای همجوار 
به بازار داخلی تزریق می شوند.البته برای برخورد با کالاهای 
قاچاق سامانه هایی از سوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا ایجاد 
شده؛ زیرا این محصولات اغلب کالاهای بی کیفیتی هستند 

که می توانند سلامت مصرف کنندگان را به خطر اندازد. 
وی با هشــدار نسبت به هرگونه خرید محصولات آرایشی و 
بهداشتی از طریق فضای مجازی افزود:از آنجا که کنترلی بر 

ورود این کالاها وجود ندارد حتی روند معاملات به دلیل صادر 
نکردن فاکتور، شفاف نیست.از این رو از مصرف کننده ایرانی 
تقاضا داریم لااقل در مصرف کالاهای آرایشــی و بهداشتی 
که با ســلامت آن ها مرتبط است، فریب این گونه تبلیغات 
غیرواقعی را نخورند. مهندس فروزش همچنین گفت: از این 
نظر که در مصرف اقلام آرایشی در خاورمیانه مقام دوم را دارا 
هستیم، هیچ شکی وجود ندارد، اما از این نظر که بنابر آمار 
موجود در جامعه جهانی هفتمین مصرف کننده محســوب 

می شویم، نمی توانم آمار قطعی دهم.

دبیر انجمن صنایع شوینده، بهداشتی و آرایشی ایران در گفت و گو با قدس:

65 درصد اقلام آرایشی کشور وارداتی است
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